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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

СОҢҒЫ КЕЗДЕРІ КОМПАНИЯ ЕУРОПА МЕН АЗИЯНЫ БІРІКТІРЕТІН ЖОБАҒА АЙНАЛҒАН ТРАНСКАСПИЙЛІК ХАЛЫҚАРАЛЫҚ КӨЛІК БАҒДАРЫНА 
ЕРЕКШЕ КӨҢІЛ БӨЛУДЕ. БҰЛ ДӘЛІЗДІ ДАМЫТУ ҮШІН ОҒАН ҚАТЫСУШЫ ЕЛДЕРДІҢ ТЕМІРЖОЛ ӘКІМШІЛІКТЕРІМЕН ТЫҒЫЗ БАЙЛАНЫСТА ЖҰМЫС 
ЖҮРГІЗЕМІЗ. ҚАЗАҚСТАН АРҚЫЛЫ ТРАНСҚҰРЛЫҚТЫҚ БАҒДАРЛАР БОЙЫНША 27 МЛН ТОННАДАН АСТАМ КОНТЕЙНЕР ӨТЕДІ, СОНЫҢ ІШІНДЕ 
1 МЛН-НАН АСТАМ КОНТЕЙНЕР – 20 ЖФЭ-НІ ҚҰРАП ОТЫР. 

Сервис

Булатбек АЛЬМУРЗАЕВ,
региональный главный ревизор 

департамента безопасности движения 
по Карагандинскому участку:

НА СЕГОДНЯШНИЙ ДЕНЬ 
ПОВЫШЕНИЕ ИНТЕНСИВ-
НОСТИ ДВИЖЕНИЯ ПОЕЗДОВ, 
УВЕЛИЧЕНИЕ ИХ СКОРОСТИ 
И МАССЫ ПРЕДЪЯВЛЯЮТ 
ЖЕСТКИЕ ТРЕБОВАНИЯ К 
КАЧЕСТВУ И НАДЕЖНОСТИ 
СРЕДСТВ ОБЕСПЕЧЕНИЯ 
БЕЗОПАСНОСТИ ДВИЖЕНИЯ – 
УСТРОЙСТВАМ АВТОМАТИЧЕ-
СКИХ И ПОЛУАВТОМАТИЧЕ-
СКИХ СИСТЕМ УПРАВЛЕНИЯ 
ДВИЖЕНИЕМ ПОЕЗДОВ НА 
ПЕРЕГОНАХ, СТАНЦИЯХ И 
ПЕРЕЕЗДАХ  
 

ЗА 11 МЕСЯЦЕВ 2024 ГОДА 
ОБЪЕМ ПЕРЕВОЗОК ГРУЗОВ 
ПО ТМТМ ДОСТИГ 

 
АО «НК «ҚТЖ» ЗА 
ДВА ГОДА УСТАНОВИЛО 
НА ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНЫХ 
СТАНЦИЯХ И РАЗЪЕЗДАХ 
БОЛЕЕ 

ЖИЛЫХ МОДУЛЕЙ. 
 
В КОСТАНАЕ В РАМКАХ 
МОДЕРНИЗАЦИИ 
ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОЙ 
ИНФРАСТРУКТУРЫ УЛОЖЕНО
 

НОВЫХ КОМПЛЕКСОВ 
СТРЕЛОЧНЫХ ПЕРЕВОДОВ.

ЦИФРЫ ГОВОРЯТ:

300

4,1МЛН ТОНН.

56

Министр Батыс пен Шығыс арасындағы жүк 
айналымы 216 млн тоннаны, ал Солтүстік-Оңтүстік 
бойынша 206 млн тоннаны құрағанын, мұндағы 
ақша айналымы 1 трлн АҚШ долларынан асқанын, 
осы арада аталған жүк көлемінің 93%-дан астамы 
су көлігімен, тек 4%-ы теміржолмен тасымалда-
натынын атап өтті.  Сол себепті ведомствоның 
негізгі жұмысы осы жүк айналымының белгілі 
бір бөлігі Қазақстан арқылы өтуін қамтамасыз ете 
отырып, елдің транзиттік әлеуетін толық игеруге 
бағытталған. Қазір ел аумағында 13 халықаралық 
дәліз жұмыс істеп тұрса, оның бесеуі теміржолға 
тиесілі. Қарқынды дамып келе жатқан 2 өзекті 
транзиттік дәліз бар. Оның біріншісі – Транскаспий 
халықаралық көлік бағдары. Оның бүгінгі өткізу 
қабілеті 6 млн тоннаны құрайды. Дәліздегі тасы-
мал көлемі соңғы 4 жылда 800 мың тоннадан 4,1 
млн тоннаға дейін көбейіп, 5 есеге артты. Осы 

уақыт аралығында жүктерді жеткізу мерзімі 58-
60 күннен 13-15 күнге дейін қысқарды. Дәлізді 
одан әрі дамыту үшін Әзербайжан, Түркия және 
Грузия елдерімен бірге тасымалдау барысында 
кездесетін кедергілерді жоюға бағытталған Жол 
картасы бекітілген. Алдағы мақсат, маршруттың 
қуаттылығын жақын арада 10 млн тоннаға дейін 
жеткізу. Екіншісі – Солтүстік-Оңтүстік халықаралық 
көлік дәлізі. Дәстүрлі логистикалық жүйелердің 
өзгеруіне байланысты бұл бағыт орасан зор әлеуетке 
ие. Жүк көлемінің негізгі үлесі Ресейде қалыпта-
сып, Парсы шығанағындағы елдерге тасымалдауға 
арналған. Жалпы өткізу қабілеті жылына 10 млн 
тоннаны құрайды. Маршруттың әлеуетін одан әрі 
арттыру мақсатында Ресей, Түрікменстан және 
Иран елдерімен дәлізді синхронды дамытудың Жол 
картасы бекітіліпті. Осы құжатқа сәйкес түйісу 
станцияларын модернизациялап, оның өткізу 
қабілетін 23-тен 33 жұп пойызға дейін, яғни 1,5 
есеге арттыру қарастырылған. Бұдан басқа Ресей 
және Түрікменстанмен бірлесіп бірыңғай оператор 

құрылып, 50%-ға дейін тарифтік жеңілдіктер қа-
растырылған. Осы атқарылып жатқан іс-шаралар 
бағыттың өткізу қабілетін 2 есеге өсіріп, жылына 
20 млн тоннаға дейін жеткізуді көздеп отыр. 

– Жоғарыда аталған дәліздердің дамуына Ақтау 
және Құрық теңіз порттарының инфрақұрылымы 
маңызды рөл атқарады. Бұл ретте басымдылық 
контейнерлік тасымалдауға беріліп отыр. Алдағы 
3 жылдың ішінде Ақтау портының контейнер 
өңдеу қабілетін 140 мыңнан 550 мың контей-
нерге дейін ұлғайту жоспарланған. Ол үшін 
қытайлық «Ляньюньган порт» компаниясымен 
бірге контейнерлік хабтың құрылысы басталды. 
Оған қоса, германиялық Ренус, америкалық 
Wandernet және франциялық CMA CGM сияқты 
компаниялармен қосымша 300 мың контейнер-
лік терминал ұйымдастыру пысықталуда. Со-
нымен қатар Құрық портында көпфункционалды                                                              
«Саржа» терминалының құрылысы жүргізілуде, 
– деді Марат Қарабаев. 

(Жалғасы 2-бетте)

КӨЛІК-ЛОГИСТИКА  ӘЛЕУЕТІН  ДАМЫТУ  СӨЗ  БОЛДЫ
М е м л е к е т  б а с ш ы с ы                                     
Қазақстан халқына жол-
дауында елімізді Еуразия-
ның басты көлік- логистика-
лық хабына айналдыруды                                                  
тапсырған. «Елдің көлік-                     
логистикалық әлеуетін да-
мыту» тақырыбы 23 жел-
тоқсанда өткен Мәжілістің 
Үкімет сағатында көтерілді. 
Бұл мәселе бойынша ҚР Көлік 
министрі Марат Қарабаев 
егжей-тегжейлі баяндап, 
депутаттар сауалдарына 
жауап берді. 

Жиынның ашылу салтанатында 
Ұлттық компанияның аппарат 
жетекшісі Серік Кеулімжаев сөз 
сөйлеп, форум жұмысына сәттілік 
тіледі және бұл басқосу теміржол 
сияқты күрделі салада ер азамат-
тармен бірдей иық тіресе жұмыс 
істеп, үй тірлігінің де, еңбектің де 
көрігін қыздырып отырған нәзік 
жандарға жаңа серпіліс, ынтымақ, 
бірлік, ынталандыру беретініне 
сенім білдірді. Сондай-ақ ол 
теміржол саласындағы әйелдер 
көшбасшылығын дамытудың 
маңыздылығы, оларды қолдау мен 

ілгерілетудегі қауымдастықтың 
рөлін атап өтті.  

Келесі сөз кезегін алған «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ Заң қызметінің жетек-
шісі Александра Смолина, ҚР 
Парламент Мәжілісінің депу-
таты Қарақат  Әбденге және 
«Самұрық-Қазына» АҚ дамыту 
және жекешелендіру жөніндегі 
басқарушы директоры Салта-
нат Сәтжан гендерлік теңдікті 
қамтамасыз етуге Мемлекет 
басшысы аса назар аударып 
отырғанына тоқталды. 

– Мемлекет басшысы квази-
мемлекеттік компанияларды 
басқаруда әйелдердің үлесін 
30% арттыру қажеттігін атап 

өтті. Бірақ бүгінде бұл секторда 
әйелдер үлесі 12% құрап отыр. 
Егер саясатқа келсек, қазір Пар-
ламенттегі әйелдердің қатысу 
көрсеткіші 18%-ден 25%-ге 
жетіп отыр. Алайда, өзге елдер-
мен салыстырғанда бұл төмен 
көрсеткіш. Ел Үкіметінде әйел-
дердің қатысуы 13% құрайды. Ал 
ұлттық компаниялардың басқа-
рушылық қызметінде гендерлік 
теңдік саясаты тиісті деңгейде 
жүзеге аспай отыр. Олардағы 
директорлар кеңесіндегі 140 
астам мүшенің тек 17-сі ғана 
әйелдер. Ал біздің елдегі халық 
санының 52% әйелдер құрап 
отыр, – деді депутат Қ. Әбден.

В период сильного снегопада, 
который обрушился на некоторые 
регионы страны, железнодорож-
ники убрали свыше семи тысяч 
кубометров снега.

Уборка снега на железной дороге 
является одной из важнейших задач по 
обеспечению безопасности движения 
поездов в зимний период.

Выпавший снег препятствовал работе 
подвижных частей «стрелок», к тому же 
в полосе отвода скопилось огромное 
количество снежных валов, которые 
ежедневно убирали при помощи тяжелой 
снегоуборочной техники. В этот период 
снегоуборочная техника выполнила 
28 рейсов. Так, только за трое суток 
снегоочистительными машинами типа 
СДПМ совершено 12 выездов и от снега 
было расчищено 1 125 километров пути. 
С железнодорожной инфраструктуры 
с помощью техники СМ убрано более 
7 200 кубометров снега.  

Там, где не смогла пройти техника, в 
междупутье и на стрелочных переводах, 
снег убирали вручную лопатами и с 
применением пневмообдувки.

Для обеспечения бесперебойного 
движения поездов в очистке станцион-
ных путей с 19 по 21 декабря текущего 
года были задействованы 5 447 мон-
теров пути, из них в дневную смену –                                                                                                   
2 325 человек и 3 122 – в ночную.

Благодаря своевременным слажен-
ным действиям железнодорожников 
выполнен график и обеспечены все 
необходимые требования безопас-
ности движения железнодорожного 
транспорта.

Алинур КУДАЙБЕРДИУЛЫ
Фото автора

СНЕЖНЫЙ  
ЦИКЛОН  
НЕ  ПОМЕХА

БАҚЫТТЫ  ӘЙЕЛ – БАҚЫТТЫ  ЕЛ
20 желтоқсан күні Астанада «ҚТЖ» ҰК» АҚ Теміржол-
шы әйелдер қауымдастығының «Бақытты әйел – 
бақытты ел» атты алғашқы  әйелдер форумы өтті. 
Форумға «Самұрық-Қазына» АҚ, ҚР Парламент 
Мәжілісі мен еліміздің барлық өңірлерінен және 
компанияның орталық аппараты, еншілес ұйымда-
рынан 100-ден  астам әйел қатысты. 

Ал Австралияның ұлттық 
университетінде Болашақ бағдар-
ламасы бойынша оқып келген 
Салтанат Сәтжан әңгімесін 
бұрынғы басшысымен болған 
диалогтан бастады. Басшысы 
Салтанатқа оның қаншалықты 
талантты, білімді, білікті болса 
да, үлкен басқарушылық лауа-
зымға көтерілмейтінін, оның бір 
ғана себебі біз патриархалды 
мемлекетте өмір сүріп жатқаны-
мызды айтқанын жеткізді. Бұдан 
соң спикер Австралияда оқып, 
аз уақыт жұмыс істеу мүмкінді-
гіне ие болғанын, сонда оларда 
түйіндеме жібергенде, жұмысқа 
үміткер жанның жынысы мен 
жасының көрсетілуіне заңмен 
тыйым салынғанын айтты. Яғни 
мұндай қадам адамның жасына 
немесе жынысына қатысты  
дискриминацияға ұшырауына 
жол бермеу мақсатында жасалып 
отыр деді ол.  «Қазір біздің қоғам 
да гендерлік теңдікке жәй-жәй 
қадам басып келеді. Бұл мені 
қуантады», – деді Салтанат 
Сәтжан. 

(Жалғасы 2-бетте)

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

ФОРУМ

В последние годы желез-
нодорожный туризм приоб-
рел большую популярность.                                    
Национальный перевозчик делает 
все, чтобы удовлетворить спрос 
своих пассажиров. Накануне 
любимого всеми праздника 
можно отправиться в путеше-
ствие на необычном составе, 
оформленном в новогоднем 
стиле как снаружи, так и внутри. 
Изображения елочных игрушек, 
гирлянд и снежинок позволят 
пассажирам полностью погру-
зиться в атмосферу новогодней 
сказки.

Вагоны оснащены системами 
кондиционирования, шумоизо-
ляцией и современными инфор-
мационными дисплеями. Кроме 
того, здесь имеется буфет, где 
пассажиры смогут насладиться 
свежей выпечкой, напитками, 
снеками, шоколадом и горячи-
ми напитками по приемлемым 
ценам. Такой ассортимент по-
зволит перекусить и насладиться 
поездкой, сделав путешествие 
еще более приятным.

Курсировать праздничный 
состав будет пять раз в неделю по 
маршруту № 6803/6804 «Аста-
на – Атбасар» и № 7507/7508 
«Астана – Курорт-Боровое». Так, 
в Атбасар состав будет отправ-

ляться в понедельник, четверг и 
пятницу, в Кокшетау –  в субботу 
и воскресенье. Из столицы поезд 
отправляется от вокзала «Нұрлы 
жол». Кроме того, для удоб-
ства жителей и гостей столицы                                         
предусмотрена посадка на поезд 
и с вокзала Астана-1.

Национальный перевоз-
чик напоминает, что про-

ездные документы (билеты) 
можно приобрести на сайте                                                          
bilet.railways.kz, в билетных кассах 
вокзала и частных компаний. 
Пассажирам рекомендуется пла-
нировать свои поездки заранее, 
а всю справочную информацию 
можно получить по бесплатному 
номеру «1433».

Фото Сары САХЫНБЕК

ПОГРУЖЕНИЕ  В  СКАЗКУ
АО «Пассажирские перевозки» накану-
не Нового года традиционно оформ-
ляют поезда в зимней праздничной 
тематике.

Айлин БАУРЖАН,
Астана

«ҚТЖ» ҰК» АҚ сала тынысындағы 
өзекті мәселелерді шешумен тұрақты 
түрде айналысып келеді. Оның бірі – 
жеткілікті локомотив паркін жасақтау. 

Қазіргі уақытта парк 1 мың 807 
бірліктен тұрады.Тозу деңгейі – 61%. 
2022-2023 жылдары локомотивтердің 
жетіспеушілік фактілері болды.Олардың 
қажетті санын қамтамасыз ету мақса-
тында өткен жылы 113 және биыл 185 
локомотив сатып алынды. Алдағы үш 
жылда тағы 257 локомотив жеткізіледі, 
бұл тапшылықты толығымен жоюға 
және тозу деңгейін 61%-дан 44%-ға 
дейін төмендетуге мүмкіндік бермек. 
Ал вагон паркіне келетін болсақ, Қа-
зақстан темір жолы тарапынан 3 мың 
ашық вагон және 2 мың платформа 
қосымша сатып алынып жатыр. Бүгінде 
нарықта 300-ден аса жеке оператор 
бар, олардың балансында 140 мыңға 
жуық жүк вагондары жұмыс жасайды 
және бұл парк қажетті тасымалды 
толық қамтамасыз етуге жеткілікті 
болып отыр.  

Келесі өзекті мәселенің бірі, тозу 
деңгейі 57%-ды құрап отырған маги-
стралдық теміржол желісін жаңғыр-
ту. Бұл бағытта да соны серпілістер 
байқалуда. Мәселен, биыл 1401 км 
жол жөнделген. 2029 жылға дейін 11 
мың шақырым теміржол учаскелері-
не жөндеу жұмыстары жүргізілмек, 
оның 2 мың 800 шақырымында тиісті 
жұмыстар аяқталған. Сонымен қатар 
жалпы ұзындығы 5 мың шақырымды 
құрайтын жаңа және екінші жолдар-
дың құрылысы жүргізілмек. Бүгінде 
оның  1,3 мың км салынып жатыр,  
сондай-ақ келешек еншісіне 2 мың 600 
шақырымға автоблокировканы енгізу 
және 184 станцияны модернизациялау 
жоспарланған.

Нұрбек БЕКЕН 

ӨЗЕКТІ 
МӘСЕЛЕЛЕР 
ШЕШІМІН ТАБУДА

Әсем МҰХАМЕДИЕВА, 
«KTZ Express» ҰК» АҚ жаңа жобалар және маркетинг бойынша 

басқарушы директоры
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ӨНДІРІС
Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Астана

ӨНДІРІС

АЙМАҚ

    
ШЫҢДАЛУ МЕКТЕБІ

Қызылорда магистральдық желі бөлімше-
сінің ұсынысымен Қазалы станциясында 
өткен семинар белгі беру-байланыс сала-
сының мамандары үшін нағыз шыңдалу 
мектебі болды.

    

Негізгі меже – пойыздар қозғалысы-
ның жылдамдығын 120-140 км/сағатқа 
дейін жеткізу. Жамбыл магистральдық 
желі бөлімшесінің бастығы Мейрамбек 
Кенжебаевтың айтуынша, басым бағыт 
жолдың негізін темірбетон шпалдарға 
ауыстыру жұмыстарына берілуде.    

– Соңғы бес жылда бөлімшенің 192,64 
шақырым жолына жүргізілген күрделі жөн-
деу жұмыстары барысында 242 556 жаңа 
темірбетон шпалдары салынды. Жамбыл 
өңірінде 26,05 шақырым жолға күшейтілген 
орташа жөндеу, сондай-ақ 1,3 шақырымға 
орташа жөндеу жүргізілді. Негізгі бағыт 
бойынша 213 жиынтық мөлшерінде жаңа 
темірбетон арқалықтардың бағыттамалық 
бұрмалары ауыстырылды. Жалпы жол 
дистанцияларының теңгерімінде барлығы 
1674 бағыттамалық бұрма жиынтығы бар. 
Оның 719-ы басты айналымда, – дейді 
Мейрамбек Сермағанбетұлы.

Шу – Отар учаскесі бойынша пойыздарды 
өткізу қабілетін арттыру үшін Алайғыр 

ТӘЖІРИБЕ  АЛМАСТЫ

Өндірісте жаңа техника мен технологи-
яларды қолданысқа енгізіп, цифрлық 
жүйеге көшу үдерісінен темір жолдағы 
сигнализация және байланыс саласы да 
кенже қалып жатқан жоқ. 

(Соңы. Басы 1-бетте)
Министрдің айтуынша, қазіргі негізгі 

түйткілді мәселенің бірі отандық флоттың 
жетіспеушілігі екен. Бүгінде Құрық – Алят 
қатынасында тек әзербайжандық паромдар 
жұмыс істеуде. Қазірдің өзінде елімізге ең 
кемінде 7 бірлік кеме қажет. Оның өндірісін 
қалыптастыру үшін түркиялық YDA және 
ASFAT компаниялары Құрық портының жа-
нында арнайы зауыт құрылысын жоспарлап               
отырған көрінеді. 

Көлік министрі қазақстандық дәліз-
дерге жүк ағындарын тарту үшін  шет 
елдердің жүк жинақталатын аумақтарында                                
сыртқы терминалдар да қалыптастырылып 
жатқанын атап өтті. Қазір Ляньюньган 
портында және Сиань қаласының құрғақ 
портында Қазақстан-Қытай терминалдары 
бар, сондай-ақ Грузияның Поти портында 
қазақстандық кәсіпкердің терминалы 
жұмыс жасауда. Өңдеу қабілеті жылына 
500 мың контейнерді құрайды. 

Бұдан бөлек, қосымша Алят портында, 
Мәскеу маңындағы Селятино қалашығында, 
Белоруссиядағы Свислочь станциясында 
және Ташкенттегі терминалдардың құрылы-
сы пысықталған. Құрылыс жұмыстары ке-
лесі жылы басталмақ. Жалпы қуаттылығы 
жылына 1 млн 200 мың контейнерді 
құрайды. Алдағы уақытта Румынияның 

Констанца, Мажарстанның Будапешт 
және Қытайдың Үрімші қалаларында 
бірлескен терминалдарды ұйымдастыру 
қарастырылуда екен. Нәтижесінде сыртқы 
терминалдардың қуаттылығы 5 есеге өсіп, 
бұл басты жүк қалыптастырушы елдерден 
жүктерді қазақстандық дәліздерге тартуға 
мүмкіндік бермек. 

Министр Қытай бағытындағы теміржолдың 
өткізу пункттері  өз жобалық қуаттылығын 
толық көлемде қолданып жатыр деді. Өткізу 
мүмкіндігі 28 млн тонна болса, биылғы 
жылға сұраныс 30 млн тоннаны құраған. 
Осы ретте, ол жүктердің өсіп келе жатқан 
көлемін қамтамасыз ету мақсатында өткізу 
пункттерінің қуаттылығын арттыруға қатыс- 
ты келесі шаралар қабылданған мәлімдеді. 
Біріншісі, «Бақты – Аягөз» жаңа теміржолын 
іске асыру басталған, ол жылына қосымша 
20 млн тонна жүк өткізу мүмкіндігін берсе, 
екіншісі, Алтынкөл станциясын жаңғырта 
отырып, оның өткізу қабілетін 12-ден 21 
миллион тоннаға дейін ұлғайту қамтама-
сыз етілмек. Үшінші, Достық – Мойынты 
учаскесінде қабылдау-жөнелту парктері мен 
терминалдық инфрақұрылымды кеңейту 
бойынша жұмыстар жүргізілуде екен. Бұл 
станцияның өткізу қабілетін жылына 16 
дан 35 млн тоннаға дейін арттыратын 
болады. Нәтижесінде Қазақстан мен Қы-

тай арасындағы теміржол пункттерінің 
қуаттылығы 2,5 есеге көбейіп, 76 млн 
тоннаға дейін жетеді.

– Теміржол саласындағы жаңа бағдарлар-
дың бірі – мультимодальдық бағыттарды 
қалыптастыру. Бұл жоба барысында Қы-
таймен шекарада төртінші теміржол өткізу 
пунктін ашып, Тұғыл елдімекеніне дейін 
120 шақырым теміржол және сол жерде 
өзен портын салу жоспарланған. 

Бұл енді басталып жатқан жаңа жоба, 
келесі жылы мамыр айында Қытай, Қа-
зақстан және Ресей көлік министрлері 
деңгейінде үшжақты кездесу өткіземіз. 
Жоба Ертіс өзенінен әрі қарай Обь өзені 
арқылы Солтүстік теңіздерге шыға отырып, 
Қытай мен Ресей арасында Қазақстан 
аумағымен өтетін жаңа мультимодальды 
транзиттік дәлізді қалыптастыратын болады. 
Тасымалдаудың болжамды көлемі жылына 
2 млн 500 мың тоннаны құрайды, – деді 
Марат Қарабаев.

Қорыта айтқанда, 2029 жылға қарай 
көліктік инфрақұрылымның дамуы есебінен 
транзиттік тасымалдың айтарлықтай өсуі 
жоспарланған. Әсіресе, теміржол тасымалы 
бойынша транзиттік тасымалдарды 65%-ға 
ұлғайту, контейнерлік тасымалдарды 54%-
ға арттыра отырып, 2 млн контейнерге 
жеткізу болжануда дейді министр.    

КӨЛІК-ЛОГИСТИКА  ӘЛЕУЕТІН  ДАМЫТУ  СӨЗ  БОЛДЫ

Жуырда Ақжайық сиг-
нализация және байла-
ныс дистанциясында өн-
діріске енгізіліп жатқан 
жаңалықтарды бірлесе 
игеру мен тәжірибе 
алмасуға бағытталған 
семинар өтті. «Жөндеу 
технологиялық учаске 
жұмысында біліктілікті 
арттыру мақсатында 
сигнализация және бай-
ланыс дистанциясы қыз-
меткерлері арасындағы тәжірибе алмасу» тақырыбында 
өрбіген семинарға осы саланың 30 шақты маманы қатыс- 
ты. Олар аймақтағы Атырау (ШЧ-9), Құлсары (ШЧ-11) 
дистанцияларының мамандары.   

Семинарды ШЧ-8 директоры Айбек Жолдасов ашып, 
қатысушыларды дистанция тарихымен, технологиялық 
жетістіктермен таныстырды. Ал Атырау магистраль-
дық желі бөлімшесінің СОБ бойынша бөлім бастығы 
Амангелді Бержанов қатысушыларды өткен 11 айдағы 
жұмыс қорытындысымен, соның ішінде жөндеу техно-
логиялық учаскесіндегі құралдардағы ақау себептерімен 
таныстырды. Негізінен олар приборлардың ескіруінен 
болатыны, қосалқы бөлшектердің де жетіспей қалатыны 
айтылды. Жалпы, бір дистанцияның өзінде 38 мыңнан 
астам құрал болады. Олардың әрқайсысының бұзылып 
қалмауын, бұзылған жағдайда жөндеуді қамтамасыз 
ететін дистанция мамандары. 

Сонымен қатар семинар барысында релелерді және 
блокты релелерді кешенді тексеретін жаңа КПР мен КПБР 
стендтерінде жұмыс жасау тәсілі көрсетілді. ТШ-65В және 
блок ПСТ құралдары жаңа аппаратта тексеріліп, жарам-
дылығы анықталды. Жаңа аппараттың тиімділігі сол, ол 
тез тексеріледі және уақыт алмайды. Ал бұрынғы кезде 
бұлардың бәрі қолмен жеке-жеке қаралып отыратын 
және оған орасан көп уақыт кетуші еді. Бүгінде күніне 
60-70 прибор жөнделіп отырады. Сондай-ақ қазіргі кезде 
бағдаршамдарда  қолданылатын жарықдиодты модульдар 
да тексерілді. Оны жөндеу технологиялық учаскесінің 
мамандары құрастырып шығарған. Қатысушылар дистан-
ция бас инженерімен бекітілген нормативті-техникалық 
құжаттамаларды толтыру, қолданыстағы прибор жөндеу, 
журнал толтыру, т.б. бағыттағы нұсқамалармен де таны-
сып, өзара пікір алысты. «Бүгінгі семинардың бәрімізге 
де пайдасы бар деп есептеймін, өйткені бір-бірімізден 
үйреніп, біріміздің білмегенімізді екіншіміз айтып, көр-
сетіп тәжірибе алмастық. Сондықтан мұндай басқосу 
қашанда тек оң нәтижеге жетуге ықпал етеді» дейді аға 
электромеханик Салима Жұматова.

Суретті түсірген автор

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

Семинар тақырыбы дистанциялықтардың күнделікті 
жұмысына арналды. «Кіріс сигналын бақылау дағдыла-
рын жетілдіру, техникалық қызмет көрсету, сигналдық 
құрылғыларды есепке алу,  авариялық, қалпына келтіру және 
пайдалану резервтерін ұстау дағдыларын жетілдіру және 
РТУ бақылау-өлшеу аспаптары мен бақылау жабдықтары 
қызметкерлерінің тәжірибе алмасуы» төңірегінде өрбіген 
семинарды бөлімше директоры Ербол Сәулебеков ашып, 
Қазалы сигнализация және белгі беру дистанциясының 
бастығы А.Дінахметов мекемедегі атқарылған жұмыстарға 
шолу жасады. Ал оның орынбасары Ж.Досжанов СОБ 
құрылғыларының модернизациялау деңгейі, МПЦ, «Ebilok», 
«Альстом» электрожетегі жұмысына шолу жасап, АСУ-Ш 
автоматтандырылған жүйесінде СОБ құрылғылары сиг-
налдарын есепке алу қалай жүргізілетінін түсіндіріп өтті. 
СОБ, КТСМ мен радио байланысын модернизациялануы, 
еңбек жағдайын жақсарту мақсатында теміржолшыларға 
керекті жап-жаңа модульдердің пайдалануға берілгені, 
т.т жаңашылдықтар сөз болды.   

Сонымен қатар қатысушылар назарына Қызылорда және 
Қазалы ШЧ мамандары дайындаған «Нөлдік жарақат», 
«Vizion-Zero» 7 алтын ережесі», «СОБ құрылғысын тек-
серу реттілігі» тақырыбындағы баяндамалар ұсынылды. 
Аға электромеханик Н.Бурашевтің «Кіріс бақылауы» 
бейнеролигі көрсетіліп, «Қазалы ШЧ жедел резерві», 
«Құрылғыларды есепке алу, пайдалану» тақырыбындағы 
слайд-презентациялары да көпшіліктің назарын аударған 
дүниелер болды.   

Жалпы семинар мектебінде қос дистанция тыны-
сымен жан-жақты танысып, пікірлескен мамандарға күн 
тәртібінде қарастырылған тақырыптар толық талқыла-
нып, түсіндірілді.

Суретті түсірген автор 

Семинар

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

ҚАРҚЫНДЫ  ЖАҢАРУ  ЖҮРІП  ЖАТЫР
Жамбыл магистральдық желі бөлімше-
сінде пойыздардың транзиттік әлеуетін 
және қозғалыс жылдамдығын арттыру 
үшін инфрақұрылымды жаңғырту 
жұмыстарына үлкен маңыз берілуде.    

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Бір ғана мысал, соңғы бес жыл-
да Семей теміржолы бойынша 
жалпы көлемі 262 шақырым 
болатын жолға күрделі жөндеу 
жүргізілген.  Мақсат – темірбе-
тонды шпалдар төсеу, рельстер 
мен бағыттамалы бұрмаларды 
ауыстыру арқылы жолдың бал-
дық сапасын жақсарту. Бұл ретте 
Семей өңірінде 211 шақырым, 
ал Өскемен өңірінде қозғалыс 
жиілігі төмен болуы себепті 51 
шақырым болатын жол жаңар-
тылды. Ал 73,4 км станциялық 
жолдарға жаңа шпалдар салынса, 
негізгі жолдардағы бағыттамалық 
бұрмалардың 222 жиынтығы 
ауыстырылған. Жалпы темір-
бетонды жол төсемдеріне толық 
көшу үшін алдағы жылдары 366 
шақырым жолға күрделі жөндеу 
жұмыстары жоспарланып отыр. 

Десек те, биылғы жыл жетістік-
ке толы. Ағымдағы жылы жаңа 
материалдарды қолдана отырып, 
61,1 шақырымдық жолға күрделі 
жөндеу жүргізілді. Күшейтілген 
орташа жөндеу жұмыстары 11,2 
шақырым бойынша жасалынды. 
Сондай-ақ 11 шақырымдық ескі 
рельстер ауыстырылған.   

ЖОСПАРЛЫ  ЖҰМЫСТАР  ЖҮЗЕГЕ  АСЫРЫЛДЫ
Биылғы жылдың басында Семей магистральдық желі бөлімшесі 
бірқатар жоспарлы шараларды межелеген болатын. Атап айтсақ, 
транзиттік әлеуетті арттыру мақсатында пойыздардың қозғалыс 
жылдамдығын сағатына 120-140 км-ге дейін жоғарылату, ол үшін 
желі бойындағы инфрақұрылымды жаңғырту көзделген еді. 

– Жаңғырту жұмыстарының 
нәтижесінде бөлімше бойынша 
жолаушылар және жүк пойызда-
рының қозғалысы мен қауіпсіздігі 
айтарлықтай жақсарады. Бұл 
орайда 114,55 шақырымға жол 
машиналары кешенін қолдана 
отырып жұмыс жүргізілді. Желі 
бойындағы тал-дарақтарды кү-
зеліп, жол жиектері түзетілді. 
Мұнымен қоса, шұғыл тежелу 
оқиғаларының алдын алу, желі 
қапталындағы төрт түліктің 
теміржолға шығуын болдырмау 
үшін соңғы бес жылда 194,8 км 

қоршау салынды. Бұл бағыттағы 
жұмыстар әсіресе ағымдағы жылы 
қарқынды жүргізіліп, жаңадан 
63,5 шақырым болатын қоршау 
орнаттық, – дейді Семей маги-
стральдық желі бөлімшесінің 
басшысы Айдын Шәукежанов. 

Желі бойында іске асырылған, 
тағы бір баса атап өтуге тұрарлық 
іс-шара – теміржолшылардың 
тұрмыстық жағдайын жақсарту 
және еңбек өнімділігін арттыру 
болып отыр. Осынау орайда са-
нитарлық-тұрмыстық ахуалды 
оңалту үшін биылғы жылы желі 

бойына жаңадан 10 модульдік 
ғимарат орнатылыпты. 

Сонымен қатар жергілікті 
«Теміржолсу-Аягөз» ЖШС күшімен 
22 ғимаратта ағымдағы жөндеу 
жүргізіліп, шалғайдағы учаске-
лердегі жұмысшылар үшін 70 
контейнерден жылыту пункттері 
қойылды. Күрделі климаттық 
аймақта еңбек ететін сала қыз-
меткерлері үшін мұның өзі атап 
өтерлік іс. Бірқатар тораптық 
станциялардағы инфрақұрылым-
ды қайта құру да маңызды бағыт 
саналып отыр. Бұл орайда Семей 
теміржол вокзалының ғимаратын 
қайта жаңартуға және Өскемен 
мен Аягөздегі вокзалдарды күр-
делі жөндеуден өткізуге жоба-
лық-сметалық құжаттамалар 
әзірлеу басталды. Техникалық 
әлеуетті жаңарту аясында биылғы 
жылдың өзінде теміржолшылар 
игілігі үшін жаңадан 13 көлік 
алынған. Соның ішінде Семей 
және Өскемен-1 станциялары 
үшін жергілікті зауытта құрасты-
рылған автобустар да пайдалануға 
беріліп отыр. 

Қорыта айтсақ, биылғы жылға 
жоспарланған жұмыстар толық 
орындалды деп сеніммен айта 
аламыз.  

Суретті түсірген автор

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

станциясына 2/4 және Көктөбе станциясына  
5/7 жаңа бағыттамалы қылтасы салынды. 
Күшейтілген орташа жөндеу жүргізілген 

жолдардан шыққан темірбетон торы 
Бірлік-2 станциясын қалпына келтіруге 
пайдаланылуда. 29 мың текше метр жолға 
қиыршық тас төселген соң, темірбетон 
негізіндегі бағыттамалық бұрмалардың 
32 жаңа жиынтығы салынбақ.

– Магистральды күрделі, орташа және 
ағымдағы жөндеу кезінде жол шаруашылығы 
кәсіпорындарында Шу машиналандырылған 
жол дистанциясының техникасы пайдала-
нылады, оның паркінде 61 бірлік арнайы 
машина бар. Ал ұзындығы 800 метр бунаққа 
жаңа рельстерді дәнекерлеумен Луговой 
рельс дәнекерлеу кәсіпорны айналысады.
Техникалық жабдықталуы жағынан алсақ, 
тікелей жолдарда  өздігінен жүретін жол 
рельсті дәнекерлеуші, типті жылжымалы 
машиналары бар кәсіпорынның мұндай 
жұмыстарды атқаруға мүмкіндігі мол, – деп 
түсіндіреді филиал директоры.

Былтыр Сарышаған, Шығанақ, Шу, Түрксіб, 
Тараз станцияларында желілік-аппараттық 
залдардың өңірлік байланыс тораптарын 
жаңғырту жұмыстары жүргізілген болатын. 
Залдарда жаңа бағдарламалық-аппараттық 
жабдықтар кешені іске қосылды.  

Биыл Жамбыл магистральдық желі бөлім-
шесінің автопарктері біршама жаңартылды. 
Атап айтсақ, «DONGFENG» маркалы 14 
автомобиль, қалпына келтіру пойызына 
арналған 1 ЧЕТРА Т-35 бульдозері және 1 
МПТ-6 мотовозы сатып алынды. 

Қысқасы, аймақта инфрақұрылымның 
қарқынды жаңаруы жүріп жатыр.

Суретті түсірген Қуан ЕРТІС

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ
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Сотрудники стальной магистрали не устают повторять, 
что такая халатность может привести к непоправимым 
последствиям. За 11 месяцев 2024 года допущено 70 экс-
тренных торможений, из них 19 с участием пассажирских 
поездов. К примеру, на перегоне Курколь – Коктобе прои-
зошло девять наездов на домашних животных, на перегоне 
Коктобе – Жумыскер – восемь, на перегоне Аксу-2 – Курколь 
зарегистрировано шесть фактов наезда. 

– Из-за участившихся случаев бесконтрольного выхода 
скота на железнодорожном пути Павлодарская дистан-
ция пути напоминает владельцам домашних животных о 
том, что выпас скота на расстоянии ближе 300 метров от 
полотна железной дороги разрешается только на привязи, 
а на расстоянии до 2 000 метров от полотна – только под 
постоянным надзором, прогон скота стадом осуществляется 
с учетом достаточного количества погонщиков, предвари-
тельно убедившись в отсутствии приближения поезда. Лица, 
нарушившие правила, привлекаются к ответственности. 
Железная дорога – зона повышенной опасности! – говорит 
заместитель начальника ПЧ-32 Багдад Айкынбеков.

СЕРЬЕЗНАЯ  УГРОЗА 
БЕЗОПАСНОСТИ

Несмотря на проведение профилактических 
работ железнодорожниками и сотрудниками 
линейного отдела часто повторяются случаи 
бесконтрольного выпаса скота на участках пути, 
где скорость пассажирских поездов доходит до 
140 километров в час. 

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

Железнодорожники совместно с сотрудниками депар-
тамента полиции на транспорте в целях предупреждения 
и пресечения несчастных случаев на постоянной основе 
проводят профилактические мероприятия с населением 
в пассажирских поездах и учебных заведениях, где всем 
доводятся правила безопасности при нахождении на объ-
ектах железнодорожного транспорта.

За 11 месяцев текущего года зарегистрировано 2 115 
фактов экстренного торможения поездов, из них по причине 
нахождения людей – 320. Всего 43 212 граждан привлечены 
к административной ответственности за переход железно-
дорожного полотна в неустановленных местах. Также за 
истекший период совершено наездов подвижным составом 
на 83 граждана, из них больше половины со смертельным.

Напоминаем, что переходить железную дорогу необ-
ходимо только в установленных местах, по пешеходным 
настилам, подземным и надземным переходам. Крайне 
опасно переходить железнодорожные пути в наушниках. 
Подлезать под стоящий поезд или перелезать через вагоны 
– может привести к трагичным последствиям. На железной 
дороге следует быть предельно внимательным, поскольку 
это зона повышенной опасности.

ЦЕНА  БЕСПЕЧНОСТИ – 
ЖИЗНЬ

За переход железнодорожных путей в не-
установленных местах к административ-
ной ответственности привлечено более                         
43 тысяч граждан.

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ,
Астана

Обычно такие конкурсы в ВЧД-24 
состоят из двух частей – теорети-
ческой и практической, которая 
проводится в пункте ТОР станции 
Оскемен-1. Но из-за погодных 
условий в этом году конкурс про-
ходил в актовом зале Семейского 
отделения грузовых перевозок в 
Усть-Каменогорске. 

Для оценки знаний участников 
конкурса было создано специаль-
ное жюри под председательством 
начальника Оскеменского экс-
плуатационного вагонного депо 
Марата Кыдырханова. В состав 
комиссии также вошли главный 
инженер ВЧД-24 Саят Байжуми-

нов, представители ревизорского 
аппарата, профсоюза, а проводил 
конкурс мастер производственного 
обучения ВЧД-24 Аслан Жаугашев. 

Конкурсантам предлагалось 
выполнить три блока заданий, 
которые касались знания инструк-
ций: по техническому обслужи-
ванию вагонов в эксплуатации, 
по эксплуатации тормозов под-
вижного состава АО «НК «ҚТЖ» 
и его дочерних организаций, а 

также знания требований охра-
ны труда и производственной 
безопасности. Конечно же, при 
подсчете результатов конкурса 
учитывались творческая ини-
циатива и смекалка работника. 
Сначала им предлагалось пройти 
викторину «Кто больше». Тому, 

кто первым отвечал на заданный 
вопрос, присуждалось два балла,  
за неполный ответ – один балл. 
Викторина состояла из нескольких 
десятков вопросов. 

Вторая часть конкурса состояла 
из деловой игры «Плей-офф» по 
олимпийской системе. Сначала 
методом жеребьевки определялись 
спарринг-партнеры, которые за-
давали друг другу по три вопроса, 
которые касались тем конкурса, 
по нестандартным ситуациям на 
железной дороге, на знание логики. 

По количеству правильных от-
ветов победители переходили в 
полуфинал, а затем состязались в 
финальном туре. Конкурс показал, 
что нужно уметь не только быстро 
и правильно отвечать на заданные 
спарринг-партнером вопросы, но 
и уметь их задавать самому. 

Третьим этапом шло тестиро-
вание. Эта часть состояла из пол-
сотни вопросов, которые касались 
специфики работы осмотрщиков 
вагонов при технической обработке 
грузовых вагонов, требований 
охраны труда и производствен-
ной безопасности, правильного 
заполнения технической доку-
ментации. За каждый правильный 
ответ зачислялся один балл. Но 
при подсчете итоговых оценок 
жюри учитывало еще и показатели 
работы каждого участника. Это 
наличие поощрений или наказаний 

за 2024 год, рационализаторские 
предложения или дисциплинарные 
взыскания. 

Перед награждением всех конкур-
сантов накормили обедом, а Марат 
Кыдырханов поблагодарил каждого 
участника, особенно из линейных 
ПТО и КПТО, которые приехали 
в Усть-Каменогорск, несмотря 
на погоду. Он предложил давать 
свои предложения, пожелания по 
улучшению проведения конкурса 
в дальнейшем. Мероприятие уже 
показало свою эффективность 
в повышении культуры труда и 
уровня знаний, инициативности 
работников ВЧД-24.

Шесть участников получили 
призы за активное участие, пять 
человек – за волю к победе. Как 
объяснили представители жюри, 
они показали уровень знаний выше, 
чем просто активисты конкурса. 

Третье место в конкурсе занял 
осмотрщик вагонов ПТО станции 
Оскемен-1 Евгений Козадаев. Второе 
– осмотрщик-ремонтник вагонов 
КПТО станции Усть-Таловка Виталий 
Колмогоров. Лучшим работником, 
занявшим первое место в конкурсе, 
стал осмотрщик вагонов ПТО стан-
ции Күмістау Мерхат Хамитов. Все 
победители и призеры получили 
памятные подарки. 

Финансовую поддержку в прове-
дении конкурса оказал профсоюз.

Фото автора

ОПРЕДЕЛИЛИ  ЛУЧШЕГО  ОСМОТРЩИКА
В конкурсе за звание лучшего осмотрщика вагонов, который прошел в Усть-Каме-
ногорске, состязались 14 работников ПТО и КПТО Оскеменского эксплуатационного 
вагонного депо (ВЧД-24). Это мероприятие, которое на предприятии проводится 
ежегодно, пользуется большой популярностью и стало хорошей традицией. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

Мероприятие проходило в два 
этапа, и его оценивало компе-
тентное и справедливое жюри, в 
которое вошли: директор депар-
тамента локомотивного хозяйства 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
Констатин Цой, главный менед-
жер департамента эксплуатации 
локомотивов ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» Иван Костыря, главный 
ревизор департамента безопасности 
движения по Карагандинскому 
участку Булатбек Альмурзаев, 
председатель  профсоюзного ко-
митета Карагандинского отделе-
ния ГП Галы Ермекбаев и другие 
представители железнодорожных 
структур.

По словам Константина Цоя, 
средний возраст участников доста-
точно молодой, и все они показали 
хорошие результаты. 

– От лица аппарата грузовых 
перевозок и ҚТЖ в целом мне 
хотелось посмотреть, как наша 
молодежь – будущие руководите-
ли – демонстрируют эффективное 
развитие своего профессиона-

лизма в должности машиниста 
локомотива. Конкурс проходил 
в Караганде, так как последний 
раз Кубок за звание лучшего ма-
шиниста получил карагандинец, 
– сказал он. – Хочется выразить 
благодарность организаторам 
за проведение тренинга, так как 
была проделана огромная рабо-
та. Сегодня у машинистов есть 
время для подготовки к участию 
в следующем конкурсе. В програм-
ме мероприятия был не только 
показ знаний, но и проявление 
ораторского мастерства – способ-

ность машинистов без волнений 
выступать перед публикой, в том 
числе перед своими коллегами. 

– Мероприятие проводится 
несколько лет подряд. Прежде 
всего это делается для популяри-
зации профессии машиниста. При 
этом условия конкурса для всех 
сотрудников равные. Поэтому 
каждый из участников может стать 
победителем. Показавшие лучшие 
результаты работники в будущем 
могут стать машинистами-ин-
структорами, и таким образом у 
них есть перспектива карьерного 

МАШИНИСТАМИ  НЕ  РОЖДАЮТСЯ 
В шахтерской столице прошел традиционный республи-
канский  конкурс среди железнодорожников «Лучший 
машинист», в котором приняли участие 30 человек из 
различных регионов Казахстана.

роста. Конкурс преследует много 
целей, одна из них – повышение 
уровня знаний и обеспечение 
безопасности на железной дороге, 
– добавил Иван Костыря. 

По итогам конкурса «Лучший 
машинист» первое место завое-
вал машинист тепловоза ТЧЭ-34 
Кызылорда Жасулан Смагул. Он 
набрал максимальное количество 
баллов – 48, вторым стал машинист 
тепловоза ТЧЭ-29 Актогай Улар 
Садыков, набравший 46 баллов, 
и замкнул тройку лидеров маши-
нист тепловоза ТЧЭ-28 Алматы 
Мейержан Жуманбаев. Ему удалось 
набрать 44 балла.

Как отметил Жасулан Смагул, 
поначалу он испытывал сложности, 
так как находился в окружении мно-
гочисленных соперников, которые 
обладали хорошими знаниями и 
большим кругозором. 

– Безусловно, я испытывал волне-
ния и переживания, но все прошло 
успешно.  Спасибо за поддержку 
моим родителям и руководству 
ТЧЭ-34 Кызылорда, которые ве-
рили в меня. На сегодняшний 
день мой общий стаж на желез-
ной дороге составляет 13 лет, а в 
качестве машиниста – три года. В 
преддверии Нового года хочется 
пожелать своим коллегам здоровья, 
благополучия в семьях, успехов в 
работе, – резюмировал победитель. 

Все призеры и участники кон-
курса получили ценные подарки 
от организаторов мероприятия.

Фото автора

Гаипов Темірбек Үргенішбайұлы
(24.12.1958ж. – 21.12.2024ж.)

21 желтоқсанда 66 жасында Гаипов Темір-
бек Үргенішбайұлы өмірден өтті. Теміржол 
көлігіндегі саланың дамуы мен өркендеуі 
жолында ұзақ жылдар жемісті еңбек етіп, 
тер төкті. «Адал еңбегі үшін» төсбелгісіне  және басқа да 
марапаттарға ие болды. Әріптестері арасында құрмет 
пен беделге бөленіп, жас буынды тәрбиелеуде кәсіби 
білімі мен тәжірибесімен бөліскен ұлағатты ұстаз еді.

«Теміржолсу» АҚ ұжымы марқұмның отбасына және 
туған-туысқандарына орны толмас қайғысына ортақта-
сып, көңіл айтады. 

В ходе рабочей поездки в Китай генеральный директор 
АО «KTZ Express» Дамир Кожахметов провел встречу с 
руководством одной из крупнейших китайских компаний, 
специализирующихся на управлении транспортно-логисти-
ческой инфраструктурой Shandong Hi-Speed Group. В ходе 
встречи были обсуждены перспективы сотрудничества и 
реализации совместных проектов в сфере грузоперевозок.

Представители китайской стороны отметили широкие 
логистические возможности АО «KTZ Express», которые 
открывают перспективы для дальнейшего сотрудничества 
и совместного развития ключевых маршрутов.  

По итогам переговоров стороны подписали соглашение о 
стратегическом сотрудничестве, направленное на развитие 
международных железнодорожных маршрутов и укрепление 
логистической инфраструктуры.

Напомним, в настоящее время АО «KTZ Express» сосре-
доточено на строительстве терминалов в порту Актау, на 
станции Свислочь (Беларусь), в подмосковном Селятино 
(Россия), а также Будапеште (Венгрия). Эти проекты позво-
лят расширить логистические возможности и обеспечить 
качественное обслуживание на ключевых транспортных 
маршрутах.

Айлин БАУРЖАН

НА  ПУТИ  ПЕРЕСЕЧЕНИЯ 
ИНТЕРЕСОВ

Соглашение о стратегическом 
сотрудничестве заключили 
АО «KTZ Express» и Shandong                         
Hi-Speed Group.

Церемония награждения про-
шла в здании ПЧМ на станции 
Сороковая. Заслуги директора 
Сороковинской машинизирован-
ной дистанции пути Сапарбека 
Назырова в развитии социального 
партнерства отмечены медалью 
«Еңбек сіңірген үшін» от Федерации 
профсоюзов РК, а председателя 
профсоюзного комитета ПЧМ 
Сороковая Оразалы Ерубаева – 
юбилейной медалью к 120-летию 
железной дороги Казахстана. 

– Эти награды – результат со-
вместной деятельности руковод-
ства, профсоюзного комитета и 
коллектива ПЧМ. Социальное 
партнерство здесь осуществляется 
не на словах, а на деле. Выполнение 
обязательств и основных поло-
жений Коллективного договора, 
вопросы охраны труда сотрудников, 
проведение спортивно-оздорови-

тельных и культурно-массовых 
мероприятий всегда находятся в 
вашем поле зрения, – отметил во 
время церемонии награждения 
председатель филиала «Астана» ОО 
«Казпрофтранс» Серик Сарсекеев, 
выразив благодарность Сапарбеку 
Назырову и Оразалы Ерубаеву за 
компетентность, ответственность 
и преданность профессии.

Коллектив ПЧМ Сороковая 
сегодня насчитывает 543 чело-

века. Он действительно очень 
сплоченный и инициативный как 
в производственных вопросах, так 
и в социальной жизни. Работники 
активно участвуют в благотвори-
тельных и экологических акциях, 
молодежных программах, спортив-
ных соревнованиях и конкурсах. 
Три года назад общими усилия-
ми с Дирекцией магистральной 
сети были собраны средства для           
строительства домов двум родным 

НАГРАЖДЕНИЕ

РЕЗУЛЬТАТ  СОВМЕСТНОЙ  РАБОТЫ
Многолетний добросовестный труд руковод-
ства и профсоюзного комитета филиала АО 
«НК «ҚТЖ» – «Сороковинская машинизиро-
ванная дистанция пути» (ПЧМ Сороковая) 
отмечен высокими наградами. 

Любовь РОВБА,
Астана

братьям – работникам ПЧМ, ли-
шившимся жилья из-за пожара. 
За 1,5 месяца коллегам удалось 
возвести для них новые дома. 
Директор ПЧМ Сапабек Назыров 
обеспечил стройку всей необхо-
димой техникой и инвентарем. 

За более чем 10 лет своего ру-
ководства он внес большой вклад 
в улучшение социально-бытовых 
условий работников, производ-
ственной безопасности и эффек-
тивность работы. В этом году по 
его инициативе было полностью 
отремонтировано общежитие для 
вахтовых работников, обновлены 
душевые. Территорию ПЧМ можно 
ставить в пример другим орга-
низациям – чистая, ухоженная, 
она буквально утопает в зелени 
хвойных деревьев. 

 Большой вклад вносит и профсоюз-
ный лидер – Оразалы Ерубаев много 
лет работал начальником отдела 
кадров в Астанинской дистанции 
пути и вот уже 15 лет возглавляет 
профком ПЧМ Сороковая. Он не 
понаслышке знает о чаяниях и ну-
ждах коллектива и всегда оказывает 
необходимую поддержку. 

Высокие награды от руковод-
ства Федерации профсоюзов РК 
и АО «НК «ҚТЖ» стали одним из 
подтверждений достойного мно-
голетнего труда руководителя и 
профкома ПЧМ на благо отрасли. 

Фото автора 

СОТРУДНИЧЕСТВО

Профилактика

Конкурс

Светлана МОГАЙ,
Караганда
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ӘЛЕУМЕТ

«ҚТЖ» ҰК» АҚ Көпфункционалды қызмет көрсету 
орталығының мемлекеттік тілді дамыту секторының 
ұйымдастыруымен «Тіл құбылысының ұлттық мазмұны 
және мемлекеттік мәртебесі» тақырыбындағы шеберлік 
сабағы жалғасын табуда.   Компанияда өткен шебер-
лік сабағын көптің сұрауымен мемлекет және қоғам 
қайраткері, «Құрмет» және «Парасат» ордендерінің 
иегері, ұлт және тіл жанашыры Оразкүл Асанғазықызы 
өткізді. Жиын мақсаты – компания қызметкерлерінің 

МЕМЛЕКЕТТІК  ТІЛ  МӘРТЕБЕСІ   ҰЛЫҚТАЛДЫ 

Кездесуде Арыс қаласының ты-
ныс-тіршілігі мен өсіп-өркендеуі, 
даму жолындағы жоспар-жоба-
лардың жүзеге асуы, сондай-ақ 
әлеуметтік және инфрақұрылымдық 
мәселелердің шешілу жолдары да 
кеңінен талқыланды.

– Арыс теміржолшылар қаласы 
екені баршамызға белгілі. Сон-
дықтан біз сіздермен бірге туған 
қаламызды көркейтіп, кейбір 
проблемаларды шешудің жолда-
рын қарастырайық деп жиналып 
отырмыз, – деді қала әкімі.

Сонымен қатар шаһар басшы-
сы бүгінде қала тұрғындарының 

жалпы саны 45 мыңға жуықтай-
тынын, оның ішінде 5 мыңнан 
астам азамат Арыс қаласында 
орналасқан ірілі-ұсақты теміржол 
мекемелерінде еңбек ететінін 
атап өтті.

Басқосуда теміржолшылар өз-
дерін толғандырған сұрақтарды 
қойып, жауабын салаға жауапты 
мамандардан алды. Соның ішін-
де жергілікті теміржолшыларды 
толғандырған негізгі мәселенің бірі 
табиғи газға қосылу жайы болды. 
Бұдан бөлек,  көше жарықшамдары, 
бағдаршамдарды қалпына келтіру 
т.б мәселелер көтерілді.

Әкім барлық сұрақтарды мұқият 
тыңдап, көтерілген мәселелер 
заң аясында шешілетінін және 

тиісті жұмыстардың жүргізілетінін 
жеткізді. Қала әкімі Арыс стан-
циясының іргесінде орналасқан 
теміржолшылар музейін де аралап 
көріп, мұражайды жастар мен 
оқушылардың сүйікті орнына 
айналдыру керектігін айтты.

 Бұл музей қала тарихын зерт-
теп-білуге құштар жандар үшін 
баға жетпес мәдени ошақ болып 
табылады. Оның үстіне мұндағы 
құнды жәдігерлердің басым бөлігі 
теміржол тарихынан сыр шертеді. 
Сол себептен де мұнда мыңнан 
астам экспонаттан құралған арнайы 
«Теміржолшылар залы» жасақталған. 
Ал жалпы музейде 5 мыңнан астам 
экспонат бар.

Суретті түсірген автор

АРЫСТЫ  БІРГЕ  КӨРКЕЙТЕМІЗ...
Арыс қаласының әкімі Қайсар 
Маңқараев теміржолшылармен 
кездесті. Арыс станциясының ғи-
маратында өткен шараға әкімшілік 
қызметкерлері мен теміржол 
мекемелерінде тер төгіп жүрген 
қала тұрғындары қатысты.

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

Ақтөбе магистральдық желі 
бөлімшесі кәсіподақ төрағасы 
Айша Қалағанованың айтуынша, 
мұндағы 4 911 қызметкердің бәрі 
де  кәсіподаққа мүше. Сондықтан 
жұмыс беруші мен кәсіподақ коми-
теті арасында тығыз байланыс бар.  

Ақтөбе жүк тасымалы бөлім-
шесінде еңбек ететін 4 057 қыз-
меткердің де барлығы кәсіподақ 
мүшесі. Кәсіподақ төрағасы Самат 
Ұлмағамбетовтің айтуынша, кез 
келген ұжымда еңбек қатынастары, 
теміржолшылардың денсаулығына, 

отбасындағы жағдайға байланысты 
қолдау көрсету өзекті саналады. 
Сондықтан бұл бағыттағы жұмыстар 
қашан да кәсіподақ назарында.

Семинарда сөз алған «Жолаушылар 
тасымалы» АҚ «Батыс» аймақтық 
филиалының кәсіподақ төрағасы 
Құттыбай Кеулімжайұлының ай-
туынша,  1836 адам еңбек ететін 
мекемеде қызметкерлер кәсіподақ 
мүшесі ретінде қорғалған, тиісті 
жеңілдіктерді пайдаланып келеді. 

Жиында теміржол мекемелеріндегі 
еңбек қорғау, санитарлық жағдай, 
жалақы мәселесі, еңбек адамда-
рының демалысын ұйымдастыру, 
т.т. мәселелер көтеріліп, қызу сөз 

болды. Батыс аймақтық филиал 
төрағасы Ғабит Садықов алдағы 
жылы жобасы қаралатын спорттық 
орталықты салу мәселесін көтерді. 

«Бүгінгі нарық заманында пәрмен-
ділігін жоғалтып алмай, нәтижелі 
жұмыс көрсетіп отырған теміржол 
кәсіподағы азаматтардың құқықта-
рын қорғау, қолдау көрсету бағытын-
да өз жұмысын бір сәт те тоқтатқан 
жоқ. Керісінше, жылдан-жылға 
беделін арттырып келе жатқан 
бірден бір салалық ұйым», – деген 
Ғабит Садықов барша әріптестеріне 
табанды еңбектері үшін алғыс айтты.  

Суретті түсірген автор

КӘСІПОДАҚ  ЖЕТЕКШІЛЕРІ 
БАС ҚОСТЫ

«Қазкөліккәсіп» ҚБ құрамын-
дағы Батыс филиалының 
кәсіподақ жетекшілері бас 
қосқан семинарда жыл қо-
рытындысы шығарылып, 
атқарылған жұмыстар мен 
алдағы жобалар талқыланды. 

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

(Соңы. Басы 1-бетте)
Әрі қарай спикер қызықты де-

ректерге тоқталды. Компанияның 
басшылық құрамында әйелдер көп 
болған сайын компания табысы 
да арта түсетіні ғылыми тұрғыдан 
дәлелденіп отыр екен. Мәселен, 

201 норвегиялық компанияны  
зерттегенде, директорлар кеңесінде 
әйелдер көп болған компаниялар 
үздік қаржылық нәтиже көрсетіп, 
дау-жанжалдардың төмендеуіне 
ықпал еткені анықталған. Со-
нымен қатар Morgan Stanley Capital 

International рейтінгіндегі алты 
жыл зерттелген 2 360 компания 
зерттеулері, Директорлар кеңесінде 
әйелдер үшін квота жоғары болған 
компанияларда көшбасшылық қа-
сиеттердің ең жақсы үйлесімділігі, 
таланттардың кең шеңбері және 

тәуекелдерді түсінудің кең  ауқым-
дылығы байқалғанын анықтаған. 
Келесі бір деректе, 3 876 қоғамдық 
компанияны зерттеу барысында, 
бақылау кеңестерінде тәуелсіз әйел 
директорлардың болуы компани-
яның тиімді жұмысын көрсеткен. 

БАҚЫТТЫ  ӘЙЕЛ – БАҚЫТТЫ  ЕЛ  Ал бақылау кеңестеріне әйелдер 
кірмеген компаниялардың ROA-
сы, яғни табыс алу үшін кәсіпо-
рынның активтерін пайдалану 
тиімділігін көрсететін қаржылық 
көрсеткішінің төмен болғаны 
анықталған. Сондай-ақ 151 қоғам-
дық неміс компанияларының 
зерттеулері,  Директорлар кеңесі 
құрамына әйелдердің сындарлы 
үлесін (30%) алғанда ғана ком-
пания жоғары өнімділікке қол 
жеткізетінін анықтаған.

«Самұрық-Қазына да осы бағыт-
та жұмыс істеп жатыр. Ол өзінің 
портфельдік компанияларының да 
алдына топ-менджментте әйелдер 
үлесін көбейтуді, яғни 2030 жылға 
дейін әйелдер үлесінің 30%-тік 
көрсеткішіне қол жеткізуді көздеп 
отыр», – деп түйіндеді сөзін Қор өкілі. 

Сонымен қатар пленарлық сес-
сияда «Өзгерістер дәуіріндегі те-
пе-теңдік. Заманауи әйелдің жолы», 
«Жұмыс орнындағы психологиялық 
саулық: қайтіп шаршап-шалдығудан 
құтылуға, көтеріңкі көңіл күйде 
қалуға және жүктемемен күресуге 

болады», «Дәстүрлі ерлер ұжымын-
да әйелдерге қалайша табысты 
мансапты құруға болады» деген 
маңызды тақырыптар көтеріл-
ді. Спикерлер жұмыс пен отбасы 
арасындағы тепе-теңдік, әйелдер 
көшбасшылығы және кәсіби орта-
дағы әйелдерді қолдау мәселелерін 
талқылады. Пікірталас барысында 
қатысушылар тұрақты және ин-
новациялық теміржол саласын 
құрудағы әйелдердің рөліне назар 
аудара отырып, өздерінің табыс 
тарихымен, ұсыныстарымен және 
шабыттандыратын мысалдарымен 
бөлісті. 

Форумды өткізу бастамасы компа-
нияның гендерлік теңдікті ілгерілету, 
корпоративтік мәдениетті дамыту 
және барлық қызметкерлер үшін 
тең мүмкіндіктер жасау жөніндегі 
стратегиясының бір бөлігі болып 
табылады. Теміржол әйелдері қа-
уымдастығы осы саладағы әйелдерді 
диалог, менторлық және қолдау 
үшін маңызды алаң болып отыр.  

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

Қазақстан Республикасында тіл саясатын дамытудың 
2023-2029 жылға бекітілген іс-шаралар жоспарына  сәйкес 
ҚТЖ басшылығының арнайы бұйрығымен барлық өңірде 
мемлекеттік тілдің қолдану аясын кеңейту, мәртебесі мен 
маңызын кеңінен насихаттау, қазақстандық патриотизмді 
нығайту, мемлекеттік тілде іс жүргізу сапасын арттыру 
мақсатында  түрлі іс-шаралар өтті. 

Астана

мемлекеттік тілдің қолданыс аясын кеңейтуге деген 
ниетін ояту, ұлттық құндылықтарымыздың мазмұ-
нын ашып, қоғамға қызмет етуге мемлекеттік тілдің 
әлеуетті екендігіне көз жеткізу, теміржолшылардың 
ана тілінде сөйлеуге, жазуға, ойлауға деген құлшыныс- 
тарын арттырып, қазақ тілін іс жүзінде пайдалануға 
шабыт беру. Бұл жолы жиынға Орталық аппараттың 
құрылымдық бөлімшелерінің, тораптық деңгейдегі 
филиалдардың, еншілес ұйымдардың басшылары 
мен олардың орынбасарлары қатысты. 

 Оразкүл апайымыздың сабағына қатысу арқылы 
біз терең нәрсені ұқтық. Күнделікті мемлекеттік тілге 
қатысты мәселелерге асықпай, екінші орынға қойып 
келсек, бұл сабақтан кейін оны ысырып  қоюға бол-
майтынын, уақыт өтіп жатқанын, әрекет ету керектігін 
және оны өзімізден бастау керегін  түсіндік, – дейді 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ Біріктірілген жоспарлау дирекциясы-
ның бас менеджері Гүлзада Тұрғалиева. 

Қызылорда магистральдық желі бөлімшесінде «Мем-
лекеттік тіл – ұлт тірегі» тақырыбындағы мерекелік 
іс-шараға теміржолшылардың отбасы мүшелері мен 

мектеп жасындағы балалары қатысты. 
Бөлімше директоры Ербол Сәулебеков кіріспе сөз 

алып, көпшілікті Тәуелсіздік мерекесімен құттықта-
ды. Мемлекеттік тіл мәселесі компанияда кеңінен 
қолданысқа енгізіліп отырғанын жеткізіп, тілді 
насихаттау бағытында жүргізіліп жатқан идеологи-
ялық маңызға ие бұқаралық, қоғамдық деңгейдегі 
шараларға шолу жасалды. 

 Әрі қарай қазақ тілінің парқын өзгеден артық 
білемін деген сенімдегі мықтылардың сайысы өтіп, 
оны бөлімшенің тіл маманы Мөлдір Ақышева жүргізді. 
«Алаш елі», «Толағай», «Қыран», «Арыстан», «Бірлік» 
деп аталған 5 топ сахнаға шақырылып, төрт кезеңнен 
тұратын сайыс жеребесі тартылып, қатысушы топтар 
өз өнерлері мен білімдерін ортаға салды.  

– Сайыстың бағдарламасында отбасылық топтың 
өзін таныстыруы, балалардың қазақ ақындарының 
өлеңін мәнерлеп оқуы, жұмбақты шешу, мақал-мә-
телді жалғастыру талап етілді. Мұндай сайыс бөлім-
ше бойынша алғаш рет ұйымдастырылғандықтан 
қызықты әрі тартымды, ғибратқа толы болды. Бәрі 
әділ өтті деп ойлаймыз, – деді ұйымдастырушылар 
атынан кәсіподақ ұйымының төрайымы Салтанат 
Махмутова.

 Сайыс түрінде ұйымдастырылған мерекелік 

Қызылорда

мен Айбибі («Толағай» тобы) иеленді. Мерекелік 
шараға белсене қатысқан барлық командаларға , 
балаларға да, шақырылған қонақтарға, ардагерлерге 
де сый-сияпат жасалды.   

«Тіл – біздің тұтастығымыз» тақырыбындағы өңір 
теміржолшылары арасындағы семинар-байқау 
Шымкент магистральдық желі бөлімшесінде де өтті. 

Аймақтағы теміржол саласында тер төгіп жүрген 
9 маман бақ сынаған байқауда тіл білуден бөлек, 
ұлттық құндылықтар мен салт-дәстүрді білуіне және 
оның күнделікті тұрмыс-тіршілікте қолданылуына 
қатысты амал-әрекеттер сынға түсті. Бас-аяғы 5 
кезеңнен құралған жиын аясында қатысушылардың 
қарым-қабілеттері, өзін-өзі таныстыру мен салт-
дәстүрді қаншалықты меңгергені сыналды. Сондай-ақ 
мақал-мәтел жарысы мен теміржол саласындағы 
кейбір термин сөздердің аудармасын білуі іс-жүзінде 
тапсырма орындау арқылы анықталды.

– Осы аталған төрт бағыттан бөлек, тең түскендердің 
ішінен үздіктерді анықтау мақсатында біз бесінші 
пункт ретінде еркін тақырыптағы өнер көрсету кезеңін 
қостық. Жалпы, мұндай шара өңір теміржолшыла-
ры арасында ұлттық құндылықтарымызды кеңінен 
насихаттай түседі. Сонымен қатар бұл байқау өңір 
теміржолшыларын бір сәт сергітетін тамаша байқау 
болды, – дейді «Қазкөліккәсіп» ҚБ Шымкент филиа-
лының жетекшісі Нағима Салықбаева.

Жалпы тапсырма орындау мен сұраққа жауап беріп, 
қосымша өнер көрсету нәтижесінде ұпай санымен 
І орынды Арыс сигнализация және байланыс дис-
танциясының аға электромеханигі Қияс Тұрарұлы 
алды. Ал ІІ орынға Арыс вокзалының анықтама беру 
жөніндегі кезекшісі Ұлбала Мүслімқызы лайық деп 
танылса, ІІІ орын Шымкент жол дистанциясының 
учаске бастығы Алтынбек Исабекұлы мен Шымкент 
сигнализация және байланыс дистанциясының аға 
инженері Гүлмира Әбдімәлікқызына бұйырды.

Тәуелсіздік күніне орай Жамбыл магистральдық 
желі бөлімшесінде «Туған елім – айбыным» атты 
тәжірибелік семинар өтті. Өндірістік салада мемле-
кеттік тілдің қолданыс аясын кеңейтіп, тіл тазалығын 
насихаттаған іс-шара мазмұнды өтті.

Арнайы шақырылған қонақтар қатарында М.Х.Ду-
лати атындағы Тараз өңірлік университетінің «Қазақ 
тілі мен әдебиеті» кафедрасының меңгерушісі, педа-
гогика ғылымдарының докторы, профессор Тұрсынай 
Абдықадырова мен педагогика және әлеуметтік 
ғылымдар факультетінің доценті Абай Ізтілеуов ба-
яндама жасап, қазақ тілін оқытудың ерекшеліктерін, 
оның білім-ғылым саласындағы рөлін атап өтті. Ұлттық 
компания бөлімшелерінде мемлекеттік тілдің мәрте-
бесін көтеру, тіл тазалығын сақтауды насихаттауға 

көңіл бөлініп жатқанына ризашылықтарын жеткізді.
Ал Жамбыл магистральдық желі бөлімшесінің 

персоналды басқару бөлімінің бастығы Марат Ма-
хамбетов, бөлімшенің жетекші аудармашысы Ақерке 
Утепбергенова, ардагерлер кеңесінің төрағасы Бауыр- 
жан Найманбаев, Жамбыл электрмен жабдықтау 
дистанциясының бастығы Қайрат Сейдулла, Жамбыл 
материалдық-техникалық жабдықтау базасының бас- 
тығы Асқар Әбілдаев өндіріс саласындағы аударма 
ісінің маңызы, терминдерді дұрыс әрі орынды қолдану 
жайлы ой қозғады.

Семинардың тәжірибелік кезеңіндегі «Пікір алмасу», 
«Ойталқы» айдарларында қатысушылар ұсыныс- 
ойларын ортаға салды. Мамандарға сұрақ қойып, 
көкейлерінде жүрген сауалдарға жауап алды. «Артық 
болмас білгенің» атты екінші кезеңде теміржолшылар 
ұсынылған тақырыптарға қарай тапсырмаларды 
орындады. Сарапшылар қатысушылардың талаптарды 
қалай орындағанын саралап, қорытындысын шығарды. 
Нәтижесінде Ақгүл Керімбаева 1-орынды жеңіп алса, 
Қайрат Мәдиев 2-орынды иеленді. Назым Бейсенова 
үштікті түйіндеп, үздіктер қатарынан көрінді. 

Ақтөбе магистральдық желі бөлімшесінде «Тіл 
тағдыры – ел тағдыры»  сайысы   ұлттық нақышта 
өтті. Тәуелсіздік мерекесі күніне орай тұсауын кескен 
жиында салт-дәстүр, ұлттық сананы жаңғыртты. 

Салтанатты шара мемлекеттік әнұранмен баста-
лып, командаларға кезек берілді.  Сайыс түрінде 
өткен іс-шарада бөлімше қызметкерлері өз өнерлерін 
ортаға салып,  мақал-мәтел жарысы, сұрақ-жауап, 
жылдамдықпен тапсырма орындау, адасқан әріптер 
секілді кезеңдерде бақ сынады. Кеш соңында пойыз- 
дар қозғалысын  басқару орталығының  диспетчері 
Рысбек Қарымсақов «Балбырауын» күйін тамылжыта 
орындап, көптің қошеметіне бөленді.   

 «Халқымыздың тәуелсіздігінің басты белгісі – оның ана 
тілі , ұлттық мәдениеті. Сондықтан кез келген мемлекет 
салт-дәстүрін , ана тілін айрықша құрметтеп, ұлықтауы 
керек. Бүгінгі шараға әріптестеріміздің белсенділік таны-
тып жатқаны қуантады», – деді Ақтөбе магистральдық 
желі бөлімшесінің директоры Серғали Жайлаубай. 

Райхан РАХМЕТОВА, 
Сабырхан НАДИРБАЕВ, Нұрлыбек ДОСЫБАЙ, 

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,Ардақ ЕРУБАЕВА
Суреттерді түсірген авторлар 

Шымкент

Жамбыл

іс-шараның бас жүлдесін Қызылорда вокзалынан 
келген «Қыран» тобын құраушы Анаргүл мен Нұра-
сыл қанжығаларына байлады. 1-орын Қызылорда 
сигнал беру және байланыс дистанциясынан келген 
Фазыл мен Төреәлиге («Арыстан» тобы), 2-орын 
Қызылорда магистральдық желі бөлімшесінен 
Нұрлан мен Олжасқа («Алаш елі» тобы) берілді, 
3-орынды вокзал шаруашылығынан Жанерке мен 
Көркемай («Бірлік» тобы) және Қызылорда элек-
трмен жабдықтау дистанциясынан келген Гүлнар 

Ақтөбе
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Начав с работы с перфокартами и 
громоздкими машинами, которые 
занимали целые помещения, он стал 
свидетелем революционных измене-
ний: внедрения первых компьютеров, 
систем DOS и Windows, а также появ-
ления автоматизированных рабочих 
мест (АРМ). 

– Меня с юности интересовала 
электроника. В те годы это было в 
диковинку. В советское время изда-
вался журнал «Радиолюбитель», там 
печатали всякие интересные схемы. 
Пытался их понять, – вспоминает 
Александр Ченгаев. – Школу я окон-
чил здесь, в микрорайоне Защита 
Усть-Каменогорска. Потом уехал в 
Новосибирск, учился в Бердском элек-
тромеханическом техникуме. После 
его окончания получил специальность 
«инженер-радиоэлектронщик», на 
заводе в Бердске прошел практику. 
Когда вернулся из армии, моя мама 

Валентина Андреевна, которая в 
то время работала в управлении 
Защитинского отделения дороги, 
посоветовала устроиться на ма-
шиносчетную станцию. Кстати, 
отец Дмитрий Леонтьевич тоже 
был железнодорожником, ра-
ботал машинистом тепловоза.  

Когда Александр Ченгаев при-
шел на машиносчетную стан-
цию, то понял – он хочет здесь 
работать. Устроился электроме-
хаником. Вспоминает, что в то 
время вычислительные машины, 
которые работали на перфокартах, 
занимали весь первый этаж здания. 
Они сильно гудели, были огромными, 
но делали расчеты по всей железной 
дороге региона – зарплат, расходных и 
приходных материалов, отчетов.  Уже 
в то время стали внедрять специаль-
ную систему «Экспресс» для билетных 
касс. Сотрудники машиносчетной 
станции устанавливали и обслуживали 
эти системы на станциях, в местах 
продажи билетов. 

– Только ближе к 1990 годам у нас 
решили сменить эти табуляторы 
на компьютеры СМ-1420, которые 
представляли из себя большие ящики. 
У нас стояло два таких комплекса с 
дисплеями. Операторы забивали туда 
данные, машины их обрабатывали и 
выдавали результат. Нас даже отправ-
ляли на обучение в Киев, чтобы мы 
умели работать на таких машинах, 
– продолжает Александр Ченгаев. 
– Но они недолго у нас простояли, 
может, года три-четыре.  Появились 

Эта награда стала при-
знанием ее значительного 
вклада в развитие железно-
дорожной отрасли, профес-
сионализма и многолетней 
успешной работы. Под ее 
руководством реализовано 
множество важных про-
ектов, направленных на 
повышение качества услуг 
и эффективности работы 
вокзального хозяйства. Ее 
умение находить решения 
в непростых ситуациях и при-
водит к успеху коллектива. 

Свое знакомство с железной 
дорогой у Айжамал Жаксылы-
ковой состоялось на станции 
Караганда-Сортировочная 
во время практики, а после 
окончания института она не 
поехала в родной Актюбинск, 
где ей было уготовлено те-
пленькое «местечко», а сама 
попросилась поработать на 
станции Защита. А началась ее 
трудовая деятельность с долж-
ности дежурной по станции. 
Ей нравилась динамика этой 
профессии, ответственность за 
четкую координацию движения 
поездов и взаимодействие с 
коллективом. Именно здесь 
она раскрыла свои профессио-
нальные качества, приобрела 
ценный опыт и заложила основы 
для дальнейшего карьерного 
роста. Работа на станции стала 
для нее не просто обязанностью, 
а делом, которое она искренне 
любила. Бойкая девушка не 
боялась никакой работы, вни-
кала во все нюансы и тонкости 
станционной науки. Лично для 
себя она решила, что легких 
путей не бывает, и свой путь 
к специальности она должна 
пройти поэтапно сама. Имея 
от природы хватку и прозорли-
вость, Айжамал Жаксылыкова 
уверенно шла к своей цели. Ее 
умение анализировать ситуа-
цию, принимать взвешенные 
решения и находить выход из 
сложных ситуаций помогли ей 
достичь высоких результатов. 
Несколько лет ей пришлось по-
работать в Кызылорде, затем на 
станции Аральское море. Она 
всегда принимала активное 
участие в общественной жизни 
коллектива, являясь членом 
профкома, будь то массовое 
мероприятие или организа-
ционные встречи, посещение 
ветеранов труда и малоимущих, 
визиты в детские дома и школы. 

Были в ее трудовой деятель-
ности должности начальника 
техконторы, билетного кассира, 
старшего багажного кассира. 
А в 2000 году ее назначили 
помощником начальника вок-
зала Алматы-2, спустя девять 
лет она становится главным 
инженером вокзала. Молодая, 
энергичная, знающая дело 
Айжамал быстро попала в поле 
зрения руководства и вскоре 
была назначена начальником 
вокзала Алматы-2. 

Надо сказать, что вокзальный 
сервис – это непростое дело, 
которое требует значительных 
усилий, ответственности и 
высокого уровня организации. 
Ежедневно сотрудники вокзалов 
сталкиваются с множеством 
задач: обеспечение комфорта 
пассажиров, координация рабо-
ты различных служб, решение 
непредвиденных ситуаций. 
Айжамал Азбергеновна всегда 
говорит, что труд работников 
любого вокзала всегда требует 
внимания к деталям, умения 
работать в команде и готовности 
принимать решения. 

– Может быть, плохо скроена, 
но увы, я крепко сшита, – с 
улыбкой говорит Айжамал. 

И эти слова точно отражают 
ее характер и уверенность идти 
только вперед, оставаясь верной 
своим принципам. Ее часто 
можно увидеть на станциях 
Алтынколь, Акши, Актогай и 
других. За годы своей деятель-
ности Айжамал Азбергеновне 
довелось встречать и провожать 
не только новые пассажирские 
маршруты, но и множество 
выдающихся гостей. Среди 
них были дипломаты, артисты, 
государственные деятели и ту-
ристы из разных уголков мира. 
А ее высшая награда отрасли 
является достойным примером 
для коллег и подтверждением 
ее заслуг перед магистралью. 

Фото автора   

С  ПОЛНОЙ  ОТДАЧЕЙ

Заместитель директора по вокзально-
му хозяйству Алматинского отделения 
магистральной сети Айжамал Жаксы-
лыкова удостоена высокого звания и 
награждена знаком «Почетный желез-
нодорожник».

Елена 
КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

ЧЕТЫРЕ  ДЕСЯТКА  ЛЕТ – НА  ПУТИ  ТЕХНОЛОГИЙ
Александр Ченгаев – инженер-электронщик первой категории, ра-
ботающий на железной дороге уже 43 года, начал свою карьеру в 
вычислительном центре Защитинского отделения дороги. Он был 
одним из тех, кто стоял у истоков автоматизации и внедрения новых 
технологий в железнодорожной сфере. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

Родилась наша героиня                          
11 мая 1963 года в селе                
Коловертное Акжаикского 
района Западно-Казахстанской 
области, что расположено на 
живописном яру реки Урал и 
считается родиной Яицкого 
(Уральского) казачества. Там 
же окончила десятилетку. Се-
мья сельских тружеников была 
многодетная – семь человек. 
Когда Клара училась в первом 
классе, трагически умер отец. 
Мама – сильная, одна подняла 
всех детей. 

Видимо, впитала в себя 
девочка Клара непокорный 
характер родного Урала. Вы-
брала после школы профессию 
водителя, да дома возмутились: 
«И так пацанов дома много, 
иди на кадровика!» Все равно                           
сосвоевольничала – в 17 лет 
уехала в Уральск и устроилась 
по объявлению в Уральское 
вагонное депо слесарем-ре-
монтником вагонов. Своего 
мастера-наставника Леонида 
Колесника вспоминает с боль-
шим теплом. Вот так с 1980 

года и началась ее трудовая 
деятельность. 

Надо сказать, старший брат 
тогда тоже на железной дороге 
работал и учился. Но протори-
ла путь на железную дорогу 
аж пятерым родственникам 
все-таки Клара: брат Ерболат с 
женой, младшая сестра Гульсара 
работает сейчас в Уральском 
эксплуатационном вагонном 
депо (ВЧД-3). Дочка Динара, 
посопротивлявшись судьбе, 

все же пришла годы спустя на 
железную дорогу оператором 
по выпуску вагонов, внук в 
IT-сфере, но тоже связан со 
стальной магистралью.

В 19 лет Клара стала мамой, 
встретив суженого тоже на 
железной дороге. А в 1985 году 
поехала учиться на крановщика 
в Казалинскую дортехшколу от 
ВЧД-Уральск, хотя дочка была 
еще маленькая. К слову, в кадрах 
Клара поработала немного.

Со временем она поняла, что 
кроме практического опыта не-
обходима теория. И поступила 
в Кызылординский техникум 
железнодорожного транспорта 
по специальности «вагонное 
хозяйство», ныне он входит 
в состав Кызылординского 
аграрно-технического выс-
шего колледжа имени Исатая 
Абдукаримова. В 1995 году 
Клара Мендыгалиевна была 
назначена освобожденным 
бригадиром колесно-роли-
кового цеха, а через полгода 
– мастером колесно-роликового 
цеха и до самого выхода на 
заслуженный отдых. Сейчас 
она мастер-наставник все в 
том же родном цехе. 

В 2007 году воплотила детскую 
мечту – сдала на права и с тех 
пор за рулем личного авто: 
«Только механика! Автомати-
ку не признаю», – улыбается 
лукаво. Про жизненное кредо 
отвечает просто: «Поставила 
цель? Иди к ней!» В этом году 
она удостоена звания «Почетный 
железнодорожник» за значи-
тельный вклад в процветание 
железнодорожного транспорта.

Фото автора

ЖЕЛЕЗНАЯ  ЛЕДИ  КОЛЕСНО-РОЛИКОВОГО  ЦЕХА
Слесарь-ремонтник вагонов, крановщик, бригадир, мастер колесно-ролико-
вого цеха. Это все о ней, о Кларе Саденовой, более 40 лет верой и правдой про-
служившей стальной магистрали в одном предприятии – вагоноремонтном 
депо Уральск, ныне филиале ТОО «Astana Railway Services». 

Анна ПАНИЩЕВА,
Уральск

За плечами Алены Сеитовой оконча-
ние средней школы в поселке Дубовка 
Карагандинской области, коммерческий 
техникум, Карагандинский экономи-
ческий университет Казпотребсоюза, 
Казахский университет путей сообщения. 
День за днем женщина расширяла свой 
кругозор и пополняла багаж знаний, 

чтобы стать профессионалом своего дела. 
20-летней девушкой Алена Сеитова 

пришла работать кладовщиком в камеру 
хранения на вокзал Караганды, затем, про-
явив свои лучшие качества – трудолюбие, 
энтузиазм и умение находить общий язык 
с людьми, получила новое назначение –   
дежурной по вокзалу, а после – дежурной 
по выдаче справок. С 2018 года Алена 
Сеитова занимает должность инженера 
по технологическому процессу и сервису.

новых информационных систем на 
железной дороге, обслуживанием, 
поддержкой клиентов. 

– Александр Ченгаев – очень ува-
жаемый человек. На станциях, в 
региональных ОПЛП, микрорайоне 
Защита, где он прожил всю жизнь, 
все его знают. В работе он очень 
ответственный человек, добропоря-
дочный, профессиональный. То есть 
свою работу выполняет на 100-200%, 
– считает начальник ОПЛП «Защита» 
Азамат Бекпаев. – За долгие годы у 
нас много кадров поменялось. Но со 
всеми он поддерживает контакт, со 
всеми общается до сих пор, всегда 
поддержит, поможет.

13 декабря Александр Ченгаев ушел 
на заслуженный отдых. Говорит, 
что всегда найдет себе занятие на 
пенсии. Он и сейчас в свободное 
время увлекается пчеловодством, 
изготовлением мебели. Сам собрал 
большой станок с ЧПУ, на кото-
ром вырезает различные изделия, 
необходимые в быту. Александр 
Ченгаев является примером преем-
ственности в семье: его сын, также 
заинтересовавшись электроникой, 
стал специалистом по разработке 
сайтов и работает с различными 
компаниями, в том числе в ближнем 
зарубежье. У Александра Ченгаева 
есть внуки, с которыми он прово-
дит время на пенсии, продолжая 
заниматься своими увлечениями.

Фото Азамата БЕКПАЕВА

первые небольшие компьютеры. На 
них стояла система DOS.  Windows 
еще не было. В то время стала об-
разовываться АСОУП – автомати-
зированная система оперативного 
управления перевозками. Сначала мы 
организовали автоматизированное 
рабочее место (АРМ) на этом ком-
пьютере, поставили программное 
обеспечение. Со всех предприятий 
приходили к нам данные, и мы их 
вбивали в этот компьютер. Посте-
пенно АСОУП стала разрастаться. 
Мы везде организовывали АРМ, 
ставили компьютеры на предприя-
тиях, станциях, обучали персонал, 
как вводить в них данные. 

В то время, вспоминает Алек-
сандр Ченгаев, образовался ЛОИС 
– линейный отдел информацион-
ных систем. Это была середина                                         
1990 годов. Тогда еще модемы 
соединялись между собой много-
численными проводами. Потом 
постепенно все стало совершен-
ствоваться, появилась беспроводная 
связь. Сейчас их подразделение 
называется отделом первичной 
линейной поддержки «Защита» 
(ОПЛП), который является филиалом 
главного вычислительного центра 
АО «НК «ҚТЖ». В Восточно-Казах-
станском ОПЛП трудятся 10 человек, 
которые занимаются внедрением 

ЧТОБЫ  ДУША  ПЕЛА 
Инженер по технологическому процессу и сервису 
железнодорожного вокзала города Караганды Алена 
Сеитова отметила свой 50-летний юбилей. С ней это 
радостное событие разделили коллеги, с которыми 
она проработала бок о бок более 20 лет.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

– Как известно, работать с людьми не 
просто, поэтому надо быть в какой-то 
степени психологом и находить общий 
язык с пассажирами, – рассказывает 
юбиляр. – Работникам вокзала всегда 
необходимо настраиваться на позитивный 
лад. – Даже если внутри ты испытываешь 
негодование, то этого не должны видеть 
окружающие люди.   

– Алена Михайловна – отзывчивый 
человек, который серьезно относится к 
своей работе. Такие люди в наше время 
редкость. Прежде чем предпринять ка-
кие-то действия, связанные с рабочим 
процессом, мы всегда советуемся с ней. 
Это прекрасная и душевная женщина, к 
которой можно обратиться за советом 
не только по работе, но и по любым 
жизненным ситуациям. Она всегда всех 
выслушает и даст мудрый совет. Всей 
душой и сердцем Алена Михайловна пе-
реживает за свой коллектив. Она всегда 
пребывает в хорошем настроении и за 
своих сотрудников стоит горой. Моло-
дежь берет с нее пример, – отзываются 
о юбиляре коллеги. 

В свободное от работы время Алена 
Сеитова занимается выращиванием 
цветов. Дома у нее находится оранжерея 
разнообразных растений. Цветами она 
украшает и вокзал, чтобы он стал еще 
привлекательнее для пассажиров. 

Много можно сказать о юбиляре, но 
больше всего ей подходят такие слова: 
добросовестность, стремится сделать 
свою работу на совесть, не за страх, а 
безупречно и безукоризненно, чтобы 
сердце радовалось, а душа пела.

Фото автора 
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Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау 

Қатарластарының арасында бағы жанып, 
өздерінің жетістіктер қоржынына жастар 
сыйлығын салғандар – маңғыстаулық вагон 
қараушы Қуатбек Көпбаев пен бейнеулік 
Қуандық Қожбанов. 

Қуатбек жас теміржолшылардың түбектегі 
өкілі және «Маңғыстау.кз» командасының 
белді мүшесі. Ол сонымен қатар жақында 

Астана қаласында өткен республикалық 
жастар форумына қатысып, «Өңірлер ви-
зиткасы» сайысынан үшінші орын алған 
маңғыстаулық команда құрамында өнер 
көрсетті. Жайдарман ойынында өз тобына 
екінші орын алуға атсалысты. Сонымен 
қатар Техникалық пайдалану ережелерін 
жаңа форматта қарастыру бағытындағы 
видеобайқауында белгі беру-байланыс 

Салалық кәсіподақ ұйымының бастама-
сымен «Өнерлі теміржолшы» атты байқау 
ұйымдастырылып, жиналған қауымға ән 
мен жырдан шашу шашылды. Байқауды 
тамашалауға сала ардагерлері, байтақ 
желі бойындағы теміржолшылар мен 
басшы-қосшы тайлы-таяғы қалмай түгел 
қатысты.   

Салтанатты шара беташарында сөз алған 
бөлімше басшысы Алмас Сейсемқанов пен 
«Қазкөліккәсіп» ҚБ Семей өңірі бойынша 
өкілі Есен Қажығұлов көпшілікті келе 
жатқан жаңа жыл мерекесімен құттықтап, 
байқауға қатысушы әуесқой өнер иелеріне 
сәттілік тіледі. 

Ал байқау барысында Жаңа-Семей 
станциясының техник қызметкері Аль-
мира Базарғазина орындаған «Елім-ай» 
әні, Семей станциясының қызметкерлері 
Серік Мукалиев пен Тасқын Тұрғанбаев 
дуэтінің орындауындағы «Өз елім» сынды 
отаншылдық рухтағы әндер көпшіліктің зор  
қошеметіне ие болды. Сол тәрізді ПЧ-39 
мекемесінің өткел кезекшілері, аға буын 
өкілдері Жұлдыз Есенова мен Райхангүл 
Байжұманова бірлесіп шырқаған «Гүлде-
райым» атты халық әні кәсіби әншілердің 
орындауынан кем емес деген баға алды. 

ВЧД-23 вагон операторы Әсел Сахаритова 
нақышына келтіре орындаған «Атамекен» 
әнін зал толы көрермен орындарынан 
тұрып қосыла шырқады.  

– Байқау барысында барлық өнерпаздар 

 ЖАСТАР СЫЙЛЫҒЫНА  ИЕ  БОЛДЫ
Түбектің қос теміржолшы-
сы Мұнайлы және Бейнеу 
ауданының «Жастар пре-
миясы-2024» жастар сый-
лығына ие болып,  «Үздік 
жас теміржолшы» номина-
циясымен марапатталды.

Курортты аймақты дүбірге бөлеген жарысқа 
Ақмола, Қостанай, Павлодар, Қарағанды, Семей, 
Ақтөбе, Илецк, Орал және Астана қалаларынан кіл 
мықтылар жиналды. Үш күн бойы қар жамылған 
таза ауа аясында қызықты да тартысты сайыстар 
өтіп, жеңімпаздары мен жүлдегерлері анықталды. 

Шаңғы жарысында 3-ші және 2-ші орындарды 
Семей және Ақмола өңірінің шаңғышылары өзара 

бөліссе, 1-ші орын мінберінен Қарағанды командасы 
табылды. Әйел-ардагерлер арасында шаңғы жарысы 
бойынша павлодарлық Лариса Басова жеңімпаз 
атанды, қарағандылық Арайлым Шакенова 2-ші, 
Илецктен келген Нүрия Матаева 3-ші орынды ен-
шіледі. Ерлер арасында ақмолалық ардагер Талғат 
Рахымбаев жеңімпаз деп танылса, семейлік Нұрлан 
Бегәділов пен қарағандылық Николай Куяничен-
ко өзара соңғы екі орынды бөлісіп, жүлдегерлер 
сапынан табылды. Ал теміржолшы-әйелдер ара-
сында қарағандылық Галина Золотухина шаңғы 

жарысынан әріптестерін шаң қаптырып, мәреге 
бірінші болып жетіп, чемпион атанса, астаналық 
Лилия Бадрдинова мен павлодарлық Томирис 
Атымжанова 2-ші, 3-ші орындарды иеленді. 

Теміржолшы ерлер арасында шаңғы жарысынан 
ақмолалық Алексей Янковскийдің бағы жанып, 
бірінші орынды қанжығасына байласа, қараған-
дылық Мадет Абикен мәрені екінші болып қиып 
өтті, ал тағы бір ақмолалық шаңғышы Сергей 
Щербаков 3-ші орынды місе тұтты. 

Қар үстінде теңбіл допты шыр айналдырып, та-

лас-тартысқа түскен жарыста Қарағанды командасы 
жеңімпаз болды. Ақтөбелік команда мен Илецк 
қаласының футболшылары жүлдегерлер атанды. 
Шаңғы эстафетасында қарағандылық команда 
бірінші орын иегері болса, 2-ші орын ақмолалық, ал 
3-ші орын семейлік командаға бұйырды. Осылай-
ша, жалпы командалық есепте Қарағанды өңірінің 
спортшы теміржолшылары топ жарып, жеңімпаз 
атанды. Ал екінші және үшінші орын Семей және 
Ақмола спортшыларына бұйырды.  

Суретті түсірген автор

ҚУРОРТТЫ  АЙМАҚТА – 
ҚЫСҚЫ  ОЙЫНДАР 

Үстіміздегі жылдың 20-22 желтоқсан күндері Бу-
рабай курорты баурайында «ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның 
қысқы спорт ойындары өтті. Қар үстіндегі шағын 
футбол, шаңғы эстафетасы және шаңғы жары-
сынан республикалық сайыс барлық өңірден 140 
теміржолшы-спортшының басын қосты.

«САЛАМАТТЫ ҚАЗАҚСТАН»  САПАРЫН  АЯҚТАДЫ
 «Саламатты Қазақстан» пойызы 
биылғы жұмысын 1 мамырда бастап, 
8 ай ішінде 17 облысты аралады. Ме-
дициналық пойыз жұмысын су тас- 
қыны орын алған батыс өңірлерден 
бастап, Жетісу облысында аяқтады.

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

Ұлан ОРАЗ,
Астана

Еңбекпен өрілген ғұмырының отыз 
жылдан астамын теміржол көлігіне 
арнаған Қайыргелді Макишев алып 
саладағы еңбек жолын Тың темір 
жолында инженер-электроншы 
болып бастаған. 

«Қайыргелді Қапанұлы өзін жоғары 
білікті маман ретінде көрсете білді, 
ол жаңа технологияларды игеріп 
қана қоймай, оларды тәжірибеде 
енгізуге көп көмектесті. Есептеу 
орталығында жұмыс істей жүріп, 
білікті маман озық ақпараттық техно-
логияларды табысты енгізіп, дамыта 
білді. Бұл өз кезегінде теміржол 
тасымалының жұмыс тиімділігін 
анағұрлым арттырды», – дейді 
кейіпкеріміз туралы әріптестері. 

Қайрекең еңбек жолында әртүрлі 
қызмет тізгінін ұстай жүріп, кәсі-
би өсудің бірнеше кезеңдерінен 
өтті. Мәселен, Солтүстік өңірлік 
ақпараттық-есептеу орталығының 
бөлім бастығы, дербес электрон-
ды есептеуіш машиналар бөлімі 
бастығының орынбасары, Ақмола 
облыстық ақпараттық-есептеу 
орталығының бөлім бастығы си-

яқты тағысын тағы лауазымдық 
міндеттерді атқарды. Тасымалдау 
процесі дирекциясының ақпа-
раттық жүйелерді жобалау және 
енгізу бөлімін де басқарды. Оның 
жұмысы тасымалдау үдерісінің 
ақпараттандыру процесін жетіл-
дірумен байланысты еді, бұл жүк 
тасымалдау қызметінің сенімділігі 
мен жылдамдығын арттыруға 
ықпал етті. Қайыргелді Қапанұлы 
құрметті демалысқа шығар алдында 
отын-энергетикалық ресурстарды 
нормалау процестерін талдау құралы 
ретінде отынның позициялық нор-
масы бойынша бақылау тақтасын 
әзірлеумен айналысты.

Әріптестері Қайыргелді Макишевті 
өз ісінің білгірі, үнемі ізденісте 
жүретін білімсүйгіш адам ретінде 
дәріптесе, жастар жағы көп жылғы 
тәжірибесімен бөлісіп, үйретуден 
жалықпаған тәлімгер ұстаз,  қамқор-
шы аға ретінде ерекше құрметтейді. 
Расында да кейіпкеріміздің темір 
жолда ақпараттық технологиялар 
мен жүйелерді дамытудағы зор 
үлесін кешегі-бүгінгі сала мамандары 
бірауыздан мойындайды.  

Суретті түсірген  
Александр  ЖАБЧУК 

ӨНЕРПАЗ  БОЛСАҢ  АРҚАЛАН...
 «Әсемпаз болма әрнеге, өнерпаз болсаң арқалан» 
деп Ұлы Абай өсиет еткендей, Семей жүк тасыма-
лы бөлімшесінде өнерлі қыз-жігіттер аз емес. Күні 
кеше олардың басын қосқан тамаша кеш өтті.

тең түсті дей аламын. Бағалау қиынға соқты. 
Орындалған әндер де таңдаулы болды.  
Қазақтың дәстүрлі ән өнерінің құдыретін 
сезіндік, – дейді қазылар алқасының мүшесі 
Наталья Мешкова.

Байқау қорытындысында барлық қа-
тысушылар өнері жоғары деңгейде деп 
бағаланды. Оларға қазылар алқасының 
төрағалары, бөлімшеде ұзақ жылдар еңбек 
етіп, мәдени-қоғамдық саланың дамуына 
өлшеусіз үлес қосқан Тұрсынғазы Жарылға-
пов пен Нағима Мойынбаева ақжарма 
алғыстарын білдіріп, арнайы жүлделерін  
салтанатты түрде марапаттады. 

Суретті түсірген автор

ӨЗІН   МОЙЫНДАТҚАН  ЖАН 
 «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС ұжымы 
Тасымалдау үдерісінің технологиялық 
жүйелері департаментінің менеджері               
Қайыргелді Макишевті құрметті дема-
лысқа шығарып салды. 

Абай ЕРТІС,
Семей

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана

саласындағы әріптесі Қуандық Боқаевпен 
бірге жобасын қорғап, «Ең үздік сценарий» 
аталымын ұтып алды. Елордадан осынша 
марапатпен оралған жас теміржолшының 
бұған дейін де алған марапаттары аз емес, 
енді міне жыл қорытындысы бойынша 
Мұнайлы ауданының жастар премиясы 
қоржынын толықтырып отыр.   

Сыйлыққа ие болған екінші теміржол-
шы Қуандық Қожбанов та Бейнеудегі 
белді жастың бірі. Жол жөндеуші болған 
әкесінің жолымен осы салаға келген ол 
1992 жылы туып, Тәуелсіздікпен қатар 
өскен өрен. Он жылдан бері темір жол-
да еңбек етеді. Алғашында  вокзалда 
электрик болып жұмысын бастаған  ол 
кейін вокзал кезекшісі болып төрт-бес 
жыл тәжірибе жинады. 2019 жылдан бері 
вокзал бастығының кезекші көмекшісі 
қызметінде өзіне тапсырылған міндетті 
абыроймен атқарып келеді. 

Суретті түсірген автор 

 Өткен жылы 121 станция қамтылса, 
биыл 140 шалғай елді мекенде болып, 
21 мың шақырымнан астам жол жүріп 
өтті. Былтыр пойызда 35 маман қызмет 
атқарса, биыл 40 маман тартылған. Олар 
түрлі бағыттағы дәрігерлер, медиатор 
мен заңгер мамандар. 

«Samruk-Kazyna Trust» әлеуметтік 
жобаларды дамыту қорының бас ди-
ректоры Альфия Адиеваның айтуынша, 
мақсат кем дегенде 100 мың халықты 
қамту болған. Бұл міндет толығымен 
орындалып, бұл көрсеткіш өткен жылға 
қарағанда 12 мыңға артып, 104 250 
ауыл тұрғынына медициналық және 
құқықтық көмек көрсетілді. Дәрігерлер 
жалпы 101 301 азаматқа медициналық 
көмек көрсеткен. Олардың 54 334-і 

әйел, 23 685-і ер, 23 282-і бала. Пойыз 
әр станцияға орташа алғанда 2 күн 
тоқтап, науқастарды толық диагности-
кадан өткізіп, медициналық кеңес берді. 
Пойызда жалпы және биохимиялық 
талдаулар, флюорография, ішкі орган-
дар мен тамырларды ультрадыбыстық 
зерттеу сияқты түрлі медициналық 
қызметтер көрсетілді. Биыл Денсаулық 
сақтау министрлігінің көмегімен өткен 
жылға қарағанда пойыздың медицина-
лық құрал-жабдықтары жаңартылып, 
қызмет көрсету сапасы артты. 

– Халық ең көп жалпы медицина 
дәрігері мен терапевтке (77 104), не-
вропатолог (16 382) пен офтальмолог 
(15 529) сынды мамандарға қаралды. 
Дөңгелек үстіндегі емханада биыл                  
7 671 шағын ота жасалды. Оның ішінде 
балаларға да көмек көрсетілді. Өңірлер 
бөлінісінде оңтүстік пен батыс өңірлер-

дегі тұрғындарға ең көп медициналық 
қызметтер ұсынылды, – деді спикер. 

ҚР Президенті жанындағы Әйелдер 
істері және отбасылық-демографиялық 
саясат жөніндегі ұлттық комиссия 
бастамасымен екінші жыл қатарынан 
«Саламатты Қазақстан» медициналық 
пойызы жобасына медиатор мен заңгер 
мамандар қатыстырылуы өз жемісін беріп 
отыр дейді спикер. Пойызда тұрақты 
түрде 3 заңгер мен 3 медиатор жұмыс 
істеді. Нәтижесінде 2 949 азаматтың 
арызы қарастырылды, оның 1 844-і 
медиаторға түскен өтініш болса, 1 105-і 
заңгерге қатысты сұрақтар болған.  
Жоба аясында медиатор мен заңгер 
берген кеңестер барысында көпбалалы 
аналарға, сондай-ақ мүгедектігі бар 
балаларды тәрбиелеп отырған және 
өмірлік қиын жағдайға тап болған 
аналарға ерекше назар аударылған.   

Әдеттегідей Аяз ата емес, мұндай 
мүмкіндікті ауыл басшылығы сыйлады. 
Ауыл әкімінің тұрғындармен дәстүрлі есеп 
беру кездесуінде жұртшылық тарапынан 
осындай мәселе көтерілген болатын. 
Соған сәйкес әкімдік теңгеріміндегі ғи-
маратқа ағымдағы жөндеу жұмыстары 
жүргізіліп, игілікке беріліп отыр.  

Аталған ғимарат үлкен зал, ерлер-қыз- 
дар бөлмесі, жаттықтырушы бөлмесі 
және жуыну бөлмелерінен тұрады. 
Орталықтандырылған жылу жүйесіне 
қосылған.

– Қазіргі таңда ғимаратқа күрес үй-
ірмесін ашуға 6×6 көлемінде матрас 
төселіп, ҚТЖ мекемесі тарапынан теннис 
үстелі , жаттығу құралдары орнатылды. 
Келер жаңа жылда әкімдік спорт кешен-
нің материалдық техникалық базасын 
толықтыру бағытында жаттығу құрал-

ЖАҢА ЖЫЛҒА   ТАРТУ
Жаңа жыл қарсаңында шалғайдағы 
Болашақ станциясында балаларға 
керемет сыйлық тарту етілді. Ауыл-
дан шағын спорт кешені пайдала-
нуға берілді.

дарын алуды жоспарлап отыр. Сонымен 
қатар аудандық спорт мектебі тарапынан 
жаттықтырушы жұмысқа алынып, күрес 
үйірмесіне балаларды қабылдау жүр-
гізіледі, – деп хабарлайды бұл туралы 
Болашақ ауылдық округінің әкімдігі.

Орайы келгенде айта кетсек, станция 
тұрғындарының салауатты өмір салтын 
сақтау бағытында тағы бір игілікті іс атқа-
рылып, футбол алаңына ағымдағы жөндеу 
жұмыстары жүргізілген. Нәтижесінде 
газон жабындысы, жарық шамдарының 
тоқ желісі қайта жүргізіліп, қоршауы 
қапталып, орындықтар орнатылған.

Суретті түсірген автор

ИГІЛІК

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау
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На сегодняшний день молодые 
работники железнодорожных 
структур уделяют большое вни-
мание детям, оставшимся без 
попечения родителей, стараются 
регулярно навещать их. 

В очередной раз волонтеры 
приехали в детское учреждение 
в сопровождении сказочных 
персонажей – Дедом Морозом 
со Снегурочкой, а также с ани-

маторами, одетыми в костюмы 
животных из популярных муль-
тфильмов. 

Ребята с радостью встретили 
волонтеров, которые за долгое 
время стали им настоящими 
друзьями. Они организовали 
для своих подопечных празд-
ничную новогоднюю программу 
– веселые песни, танцы, кон-
курс-викторину с вручением 
памятных призов. 

– В наше время необходимо 
проявлять милосердие, ответ-

ДОБРОТА  СПАСЕТ  МИР

Карагандинские 
волонтеры-же-
лезнодорож-
ники посетили 
детский дом в 
районе Пришах-
тинск со звуч-
ным названием 
«Таншолпан». 

Лана ВЕРШИНИНА,
Караганда

Турнир прошел в поселке Нуркент, 
который собрал любителей этого 
вида спорта. Подобные соревнования 
всегда проходят в очень напряженной 
борьбе, ведь выиграть первое место 
и доказать всем, что твоя команда 
лучшая – дело чести.   Участники 
продемонстрировали высокий уро-
вень подготовки и командный дух. 
Турнир стал настоящим праздни-
ком спорта и объединил не только 
железнодорожников, но и местных 
жителей, подарив яркие эмоции и 
незабываемые впечатления.

Первое место заслуженно завоевала 
команда станции Алтынколь, второе 
– команда Сухого порта KTZE Khorgos 

Gateway, третье досталось спортсменам 
Алматинского эксплуатационного 
вагонного депо участка Алтынколь, 
которые также показали высокие 
результаты и борьбу до последнего. 
Каждая из команд заслуженно получила 
признание за спортивное мастерство.

Инструктор по спорту Алматин-
ского филиала ОО «Казпрофтранс» 
Альберт Колдасбаев отметил, что 
соревнования по баскетболу прошли 
на высоком уровне и стали отличной                                
возможностью для участников проя-
вить свои спортивные данные. Такие 
турниры способствуют развитию спор-
та в регионе и укреплению единства 
среди спортсменов. 

Всех участников наградили почет-
ными грамотами и ценными призами.

Фото автора 

ЕДИНСТВО  И  МАСТЕРСТВО
На станции Алтын-
коль прошло пер-
венство по баскетбо-
лу. В мероприятии 
приняли участие 
пять команд, ко-
торые продемон-
стрировали свои 
мастерство, спло-
ченность и стрем-
ление к победе.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

На стенде есть уникальная информация о создании 
железных дорог, начиная с 1904 года. В блоке «Наше 
прошлое» напечатаны фотографии ветеранов же-
лезнодорожной отрасли, а в блоке «Наше будущее» 
– фото ярких мероприятий, которые Акмолинский 
филиал ОО «Казпрофтранс» провел в течение 2024 
года, и мероприятий, которые были проведены для 
детей работников железнодорожных предприятий. 

– Данный стенд мы сделали для того, чтобы и 
мероприятия этого года остались в памяти. Чтобы 
последующие поколения, приходя в наш музей, 
смогли ознакомиться с тем, что проводилось в 
этом юбилейном 2024 году. Все уходит в историю, 
– рассказала музейный сотрудник Музея боевой и 
трудовой славы Кокшетау Айжан Рахимова.

Фото автора 

СТЕНД  В  МУЗЕЕ  КОКШЕТАУ 
Железная дорога Казахстана в 
этом году отмечает 120-летний 
юбилей, и в Акмолинском филиале 
ОО «Казпрофтранс» установили 
стенд в Музее боевой и трудовой 
славы, в здании вокзала Кокшетау, 
посвященный этой дате.

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана

Сегодня под опекой узлового совета более 4 000 
пенсионеров, посвятивших железнодорожной 
отрасли долгие годы, а зачастую и всю жизнь. 

– Это настоящие люди труда, которые внесли 
вклад в развитие железной дороги, и каждому из 
них в силу возможностей мы стараемся уделять 
внимание. Поздравляем с Днем пожилого человека, 
Днем Победы, юбилеями. Оказываем поддержку, 
когда к нам обращаются в трудных ситуациях. Ино-
гда достаточно просто теплой беседы, и у человека 
уже настроение меняется, – говорит председатель 
узлового совета ветеранов Сания Абдрахманова. – В 
этом году мы с радостью чествуем наших долго-
жителей. В октябре 100-летний юбилей отметила 
железнодорожница с многолетним стажем Анна 
Васина, а в преддверии Нового года поздравляем с 
90-летием сразу двух бывших тружениц – Ираиду 
Шелякину и Марию Нечитайло.

Железную дорогу всегда называли государством 
в государстве. Раньше на ее балансе были свои 
больницы, школы, детские сады, дома культуры, 
санатории, отделы рабочего снабжения (ОРС).  

Ираида Шелякина – Почетный железнодорожник, 
врач высшей категории, много лет проработавшая 
рентгенологом в целиноградской железнодорож-
ной больнице. Она родилась 23 декабря 1934 года 
в поселке Алексеевка Новосибирской области. В 
1959 году поступила в Новосибирский мединститут, 

выбрав нелегкую, требующую полной самоотдачи 
профессию врача. 

Волею судьбы оказалась в Целинограде, кото-
рый впоследствии стал для нее родным, а желез-
нодорожная медицина – главным делом жизни. 
Рентгенорадиологическая помощь на магистрали 
развивалась вместе с медицинским обслуживани-
ем железнодорожников. Первые рентгеновские 
кабинеты появились еще в 20-е годы прошлого 
века, относительно безопасным оборудованием 
закрытого типа они стали оснащаться лишь в 
1950-е годы. За годы работы Ираиды Алексеевны 
в рентгенологии появились новые методы обсле-
дования и сверхчувствительная аппаратура. Она 
тщательно изучала все новое, что появлялось в 
лабораторной области. Профессионализм Ираиды 
Алексеевны позволял проводить самые сложные 
методы обследования пациентов. Ежедневно к 
ней обращалось большое количество человек – не 
только железнодорожники и члены их семей, но и 
закрепленные за участками горожане. Она посто-
янно выезжала на линию, оказывая необходимую 
помощь железнодорожникам в самых труднодо-
ступных и сложных условиях. С 1970 по1975 год 
была председателем профсоюзного комитета. В 
1997 году вышла на заслуженный отдых. Ее вклад 
отмечен множеством наград, в том числе знаком 
«Почетный железнодорожник». 

Свой юбилей она отмечает в кругу бывших коллег, 
друзей, близких и родных. У Ираиды Алексеевны 
двое детей, три внука и три правнука.

Поздравили в эти дни с юбилеем и Марию Нечитай-
ло. Железная дорога объединила много профессий. 
Так, Мария Григорьевна много лет проработала 
пекарем в точках железнодорожного общепита. 
Сначала на хлебозаводе ОРС НОД-2 пекарем, а в 
1970-м году перешла в третью столовую, которая 
кормила работников предприятий, занятых на линии. 
Блюда готовили, строго соблюдая технологические 
карты: в них было оптимальное соотношение белков, 
жиров и углеводов.  У Марии Григорьевны – золотые 
руки, она делала такую выпечку, что многие брали 
ее домой, чтобы побаловать семью. 

Узловой совет ветеранов навестили именинниц, 
вручили им цветы, денежные подарки, поблаго-
дарив за многолетний труд и пожелав крепкого 
здоровья, энергии и благополучия.

Фото автора

ПОЗДРАВИЛИ  С  90-ЛЕТИЕМ

Совет ветеранов узла Астана поздравил с 90-лет-
ним юбилеем двух бывших тружениц отрас-
ли –  Почетного железнодорожника Ираиду 
Шелякину и Марию Нечитайло. 

Любовь РОВБА,
Астана

29 декабря 2024 года исполняется 
ровно 50 лет железнодорожному вокзалу 
областного центра Костаная. 

Само железнодорожное сообщение берет 
свое начало в Костанае несколько раньше. 
Как сообщила председатель Костанайского 
регионального совета ветеранов желез-
нодорожников Раушан Абишева, еще 
1 декабря 1913 года открылось рабочее 
движение поездов и временное коммер-
ческое движение для перевозки воинских 
и продовольственных грузов на участке 
Троицк – Костанай. В этом же году прибыл 
первый поезд на железнодорожный вок-
зал станции Костанай. В 1913 году были 
построены мост станции Тогузак, первое 
станционное здание вокзала Костанай,                                                  
водонапорная башня возле вокзала, несколь-
ко административных зданий. Станцион-
ное хозяйство тогда состояло из четырех 
путей и одной входной стрелочной будки. 
В 1913 году выстроено первое станционное 
здание вокзала. Официальная дата его 
открытия – 1915 год. 

В дальнейшем в связи с возросшей чис-
ленностью населения и увеличившимся 
пассажиропотоком в начале 1970-х годов 

возникла необходимость в строительстве 
нового здания вокзала в городе Костанае. 
Оно было построено на месте старого и 
сдано в эксплуатацию 29 декабря 1974 
года. Это дало свои преимущества – 
сложившаяся раньше привокзальная 
площадь удобно связана с городским 
транспортом, с центром города и жилыми 
районами. Эффектно оформлен главный 
вход в здание. Мощный железобетон-
ный консольный козырек с вылетом                                                                                  
15 метров, поставленный к плоскости фа-
сада под углом, ориентирован на основную 
магистраль города – улицу Ленина (ныне 
проспект Аль-Фараби), также выходящую 
под углом на привокзальную площадь. На 
первом этаже было предусмотрено полное 
остекление, второй и третий этажи решены 
единым объемом, несколько выступающим 
над нижним этажом.

Как сообщил заместитель директора 
Костанайского отделения магистральной 
сети по вокзальному хозяйству Нурлан 
Байганин, при строительстве вокзала 
широко использовались индустриальные 
конструкции и изделия – сборный же-
лезобетон, керамзитобетонные панели, 
витражи из алюминия. Большое внимание 
проектировщики уделили проработке 
архитектурных деталей. Для отделки 

применялись мрамор, гранит и ценные 
породы дерева, а также архитектурные 
детали из латуни и алюминия. В первый 
же год работы Казахской магистрали 
было увеличено количество поездов и 
беспересадочных вагонов. Выделены 
большие средства на благоустройство, 
ремонт и строительство вокзалов. 

Через Костанай проходили железнодо-
рожные и автомобильные магистрали, 
связывающие центр области с основными 
промышленными и сельскохозяйствен-
ными районами Казахстана, Урала и 
Западной Сибири.

В начале ХХI века вокзал был                                    
реконструирован, сохранив свой облик. 
В настоящее время площадь вокзала 
составляет 7 412 квадратных метров, 
имеются две пассажирские платформы. 

В уходящем году в связи со 120-летием 
железной дороги Казахстана и 50-лети-
ем железнодорожного вокзала города 
Костаная награды получили начальник 
вокзала Тамара Сыпневска – медаль «120 
лет ҚТЖ», помощник начальника вокзала 
Казна Айтбаева – медаль «Еңбек ардагері». 
В настоящее время на учете состоят 23 ве-
терана, которые работали на этом вокзале, 
а ныне находятся на заслуженном отдыхе. 

Фото автора

Главный железнодорож-
ный вокзал Костаная 
отмечает свой полуве-
ковой юбилей.

Спорт

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

ПОЛВЕКА  ЖЕЛЕЗНОГО  ИСПОЛИНА

В этом году филиал ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Ак-
тобинское отделение ГП» по 
Уральскому региону для детей 
своих работников организовал 
новогодние елки благодаря 
творческим коллективам Дома 
культуры молодежи (бывший 

Дом культуры железнодорож-
ников). Как отметила менеджер 
по кадрам Гульжан Аманова, 
компания в реализации своей 
социальной политики особое 
внимание уделяет детям, ведь 
они – наше будущее.

В роскошном зале со стеклян-
ным куполом, красивой, по- 
современному украшенной 
елкой и праздничной фотозоной 
ребятишек встречали мультпер-
сонажи: Радость, Веном, Наруто, 
Тревожность, Улитка, а также 
символ наступающего года оча-
ровательная Змея и, конечно же, 

Аяз-Ата и Ақша 
қар. Динамич-
ное красочное 
представление увлекло не только 
детишек разных возрастов, но и 
их родителей, и даже бабушек 
и дедушек. Традиционные хо-
роводы вокруг елки под всеми 

любимые новогодние 
шлягеры перемежались 
с выступлениями тан-
цевального ансамбля 
«Салтанат» и живым ис-
полнением дуэта брать-
ев Жасулана и Аслана  
Зинеденовых, а также 

юных вокалистов Малика Ази-
за и Назара Бекмухамбетова. 
Конечно, были и шутки-при-
баутки, и загадки, и стихи для 
Аяз-Ата с угощениями от него. 
Ни один ребенок не остался без 
подарочка.

В свою очередь работники 

Карагандинского филиала 
ОО «Казпрофтранс» во главе с 
председателем Яхией Альму-
синым  провели новогоднюю 
благотворительную акцию для 
многодетных семей и детей с  
ограниченными возможностями 
«Поверь в чудо!».

Более 100 детям были вручены 
сладкие подарки от организато-
ров праздничного мероприятия. 

– Для нас стало доброй тра-
дицией ежегодно проводить 
праздники для детей, чьи 

возможности в силу                                                           
обстоятельств огра-
ничены. А еще важно 
оказывать поддержку 
родителям и проявлять 
заботу о будущем поко-
лении нашей страны, – 
сказал Яхия Альмусин.

В свою очередь желез-
нодорожники выразили 
слова признательности 

Карагандинскому филиалу ОО 
«Казпрофтранс» за внимание 
и заботу к ребятам, ставшим  
участниками благотворитель-
ной акции.

    Анна ПАНИЩЕВА, 
Светлана МОГАЙ

Фото авторов

СЛЕДУЮЩАЯ  СТАНЦИЯ – НОВЫЙ  ГОД
В преддверии самого волшеб-
ного праздника в году для 
детей работников железно-
дорожного транспорта были 
организованы костюмиро-
ванные праздники с играми 
и сладкими подарками.

ственность и заботу о тех, кто 
нуждается в этом. Я рада, что 
наша дружная команда всецело 
отдает себя общему и благород-
ному делу. Благодаря молодым 
железнодорожникам ежедневно 
совершается много добрых по-
ступков, – считает региональный 
представитель совета по делам 
молодежи Карагандинского 
отделения ГП Камшат Серик.

В заключительной части 
праздничного мероприятия 
воспитанникам детского дома 
«Таншолпан» были вручены но-
вогодние подарки в количестве 
80 штук. 

Фото автора 

ЮБИЛЕЙ

ИНФРАСТРУКТУРА
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В начале участников соревнований 
приветствовали представитель Централь-
ного совета ОО «Казпрофтранс» Айгуль 
Жайлаубаева, председатель первичной 
профсоюзной организации узла станции 
Оскемен-1 Берикхан Тлеужанов, а так-
же инструктор-организатор по спорту 
Изгилик Куйекбаев, глава профкома 
Оскеменской дистанции пути (ПЧ-37) 
Берик Байконыров. 

Своеобразной «фишкой» соревнований 
стало то, что в составе некоторых команд 
вместе с мужчинами играли женщины. 
Одна из них – Динара Трусова из ПЧ-37, 
которая играла за свое предприятие вместе 
с мужчинами. 

– Я играла в смешанной волейбольной 
команде «микс» в первый раз. Было немно-
го волнительно, – призналась Динара. – В 
целом у нас много мужчин, кто хорошо 

играет в волейбол. 
По итогам соревнований первое место 

заняла команда Оскеменского эксплуата-
ционного локомотивного депо. На втором 
– Оскеменской дистанции пути. Третье 
– у команды станции Оскемен-1. Ранее в 
регионе проходили турниры по асық ату, 
бес асық и тоғызқұмалақ.

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск
Фото автора

 Участники продемонстрировали отлич-
ные навыки, точность и стратегическое 
мышление, что еще раз подчеркнуло 
высокий уровень интереса к этому виду 
спорта среди железнодорожников. С первых 
минут виртуозно и захватывающе играл 
приемосдатчик KTZE Khorgos Gateway 
Жасулан Наурызбаев, завоевавший пер-
вое место. Он показал отличную технику, 
точность и мышление, что позволило ему 
уверенно обыграть соперников. Работник 
АХО Алматинского отделения грузовых 

ИГРА  НА  ВСЕ  ВРЕМЕНА
Бильярд прочно завоевал симпа-
тии алматинских железнодорож-
ников, и это подтвердилось в ходе 
соревнований по королевскому 
спорту, прошедших в Алматы.

В спортивных состязаниях приня-
ли участие пять команд структурных 
подразделений филиалов ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Илецк» 
и Илецкого железнодорожного 
узла. Организаторами спортивного 
праздника выступили инструктор 
по спорту Мадихан Жартыбаев 
при активной поддержке предсе-
дателей профсоюзных комитетов 
филиалов Ермека Шалабаева и 
Комара Сангакова. 

В каждой волейбольной команде, 
согласно положению, принимали 
участие не менее одной женщины. 
В напряженной борьбе за призовые 
места в смешанном волейболе 
победу одержала сборная Илецкой 
дистанции сигнализации и связи 
(ШЧ-6), на втором месте оказалась 
команда Илецкой дистанции пути 
(ПЧ-3) и на третьем – сборная стан-
ции Илецк-1 (ДС).

В мини-футболе также все команды 
были хороши, показав активную, 

В мероприятии приняли уча-
стие работники станции Жана-
арка, Жанааркинской дистанции 
пути, ТЧЭ-15, ПЧ, ШЧ в коли- 
честве 60 человек. 

В настольном теннисе ловко 
орудовали ракетками как муж-
чины, так и женщины, а вот в 
поднятии гирь участвовала только 
сильная половина человечества. 

По словам председателя проф- 
союзного комитета Жанааркин-
ской дистанции пути Сабиры 
Такеновой, работники желез-
нодорожных структур ведут здо-
ровый образ жизни и активно 
занимаются спортом. 

– К примеру, игра в настольный 
теннис развивает выносливость 
организма, позитивно влияет на 
работу сердечной мышцы. Этот 
вид спорта можно смело назвать 
и гимнастикой для мозга, так как 
в процессе игры все его участки 
задействованы в работе, – рас-
сказывает она. 

Не менее полезен и гиревой 
спорт. Как правило, в нем уча-

ствуют мужчины с настойчивым 
и волевым характером.

По итогам соревнования в 
настольной игре по теннису при-
зовые места заняли работники 
ТЧЭ-15: первое место присуждено 
Ардаку Тажибаеву, второе –  Ак-
торе Актанову и третье – Адыну 
Сембекову. 

Среди прекрасной половины 
железнодорожниц первое место 
завоевала работница ТЧЭ-15 
Альфия Ордабаева, второе – 
сотрудница ТЧЭ-15 Маржан 
Букенова и третье – работница 
ШЧ Акмарал Марат.

Среди мужчин в гиревом 
спорте лучшим стал Рамил 
Шарифуллин, второе место 
занял Омиржан Аукеев и третье 
– Жанбота Тлеухан. 

Активное участие в организа-
ции мероприятии приняли Сабира 
Такенова, а также представители 
профцеха Мағауия Мухамедин 
и Берикбол Айдарханов.

 Светлана МОГАЙ, Караганда
Фото автора 

Олар бір-бірімен талай додада бақ сынасқан 
сыралғы командалар да болды. Команда-
лар «Қазкөліккәсіп» тағайындаған жүлдені 
иемдену үшін бір-бірінен шеберліктері мен 
айласын асыруға тырысып барын салды. 
Осыған дейін ылғи жүлделі орын иеленіп 
жүрген Қызылорда магистральдық желі 
бөлімшесінің «НЖС-10» құрамасы бұл жолы 

Жеңіс спорт кешенінде өткен 
сайыста бейнеуліктердің шеберлігі 
басым түсті. Ойын техникасын жақсы 
меңерген олар жүлделі орындардың 
бәрін қанжығаға байлап кетті. Қо-
рытынды есеп бойынша Бейнеу тех-
никалық қызмет көрсету пунктінің 
вагон қараушы-жөндеушісі Тұрар 
Ниязов – бірінші, екінші орынды 
Бейбіт Өмірғалиев, үшінші орынды 
Бейнеу жол дистанциясының жол 
жөндеушісі Ислам Құрманбаев 
иеленді. 

 – Біз бұған дейін де дәл осы спорт 

түрінен Бейнеудегі теміржол меке-
мелерінде қызмет ететін теміржол-
шылар арасында жарыс өткізген 
едік. Сол ойыннан жүлдегер болған 
жігіттерімізді бүгін Маңғыстау 
станциясындағы әріптестерімен 
кездестіріп отырмыз. Бүгін жеңім-
паз болғандар өткен жолы да топ 
жарған болатын, – дейді жарысты 
ұйымдастырған Бейнеу теміржол-
шыларының спорт нұсқаушысы 
Бекзат Нұрәлиев. 

 Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор

Спорт нұсқаушысы Евгений Тянның ай-
туынша, Тәуелсіздік күніне және Қазақстан 
теміржолының 120 жылдығына арналған 
спартакиада бірнеше станцияда өткізілген. 

– Тараз станциясында дартстан өткен 
жарыста тек теміржолшы қыз-келіншектер 
сынға түсті. Бәсі биік додада 1-орынды 
Клара Калдауова  жеңіп алды. Ал 2 және 
3-орынды ШЧ-36 командасының мергендері 
Айгүл Керімбекова мен Айша Байболова 

  ПОЛЕЗНЫЕ ВИДЫ  АКТИВНОСТИ
На станции Жанаарка прошли соревнования по 
настольному теннису и гиревому спорту на призы 
Карагандинского филиала ОО «Казпрофтранс».

ЖҮЛДЕГЕ   ЖЕТІ   КОМАНДА  ТАЛАСТЫ
«Қазкөліккәсіп» филиалының 
ұйымдастыруымен Тәуелсіздік 
мерекесіне орай қызылордалық 
теміржолшылар арасында өткен 
волейбол жарысында жеті бірдей 
команда жүлдеге таласты.   

да  қарсылас шақ келтірмей жеңіс тұғырына 
көтерілді. Жеңімпаз командаға сәл ғана 
есе жіберген Қызылорда ЖТ бөлімшесінің 
«НОДГП-10» құрамасы жүлделі 2-орынды 
иеленсе, Қызылорда жол дистанциясының 
«ПЧ-57» құрамасы 3-орынға жайғасты. 

– Бұған дейін аймақ теміржолшыларының 

қатысуымен бұқаралық спорттың әр түрінен 
аймақтық, бөлімшелік, тораптық деңгейдегі 
біріншілік, турнирлік жарыстар өткізіліп келді. 
Бұл ағымдағы жылға есептелген спорттық-мә-
дени шаралардың жылжабар жарысы болып 
саналады. Тәуелсіздік мерекесіне орайластыр-                                                                                   
ған додада командалар өте белсенді ойын 
үлгісін көрсетіп, бәрімізді таң қалдырды, – 
деді спорт секторы Бақытжан Имбергенов.

«Үздік ойыншы» номинациясын Марат 
Орынбасарұлы, «үздік шабуылдаушы» но-
минациясын Шыңғыс Батырхан иеленді. 
Жеңімпаз командалар «Қазкөліккәсіп» ҚБ 
Қызылорда филиалы мен мекемелердің 
кәсіподақ ұйымдары тарапынан әзірленген 
кубок, дипломды және қаржылай марапатты 
қанжығаларына байлады.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, Қызылорда
Суретті түсірген автор

БЕЙНЕУЛІКТЕР  БӘСІ  
БАСЫМ  ТҮСТІ

Маңғыстаулық теміржол-
шылар арасында Тәуел-
сіздік күніне орай ләңгі 
тебуден жарыс ұйымдас- 
тырылды. Сайысқа Маңғы-
стау станциясындағы ме-
кемелерде еңбек ететін 
және Бейнеу теміржо-
лынан келген сала қыз-
меткерлері қатысты.

ВЕСЕЛЫЕ  СТАРТЫ
Илецкие железнодорожники провели спортивные со-
ревнования по мини-футболу и смешанному волейболу. 

красивую, темпераментную игру. 
И здесь вновь отличилась команда 
станции Илецк-1 (ДС), по праву заняв 
второе призовое место. На третьем 
месте оказались футболисты Илец-
кого локомотивного депо (ТЧЭ-27), а 
победителем турнира стала команда 
пункта технического обслуживания 
вагонов (ПТО Илецк). Все участники 
соревнований награждены грамо-
тами и ценными призами.

Марьяна ПЕРВУШИНА, Илецк
Фото автора

перевозок Андасов Орынбасар показал 
зрелищную и уверенную игру. Его удары 
и способность адаптироваться к изменяю-
щимся условиям игры позволили достичь 
высокого результата, заняв второе место. 
Менеджер KTZE Khorgos Gateway Вадим 
Тэн, занявший третье место, проявил 

настойчивость и внимательность, что по-
зволило ему пробиться в призовую тройку. 

Как утверждают инструкторы по спорту 
Алматинского филиала ОО «Казпрофтранс», 
бильярд объединяет игроков разных воз-
растов, давая каждому проявить свою 
индивидуальность, умение анализировать 
ситуацию. Данный вид спорта развивает не 
только физическую ловкость, но улучшает 
умственные способности, ведь для успеш-
ной игры необходимы внимательность, 
логика и терпение. 

Соревнования стали важным событием 
для железнодорожников, подтвердив их 
заинтересованность в развитии бильярда 
и укреплении спортивных традиций. 

Завершением встречи стало награжде-
ние участников почетными грамотами и 
ценными подарками.

 Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы
             Фото автора 

СОРЕВНОВАНИЯ  С «ИЗЮМИНКОЙ»
Пять команд железнодорожников приняли участие в соревнова-
ниях по волейболу, которые прошли в Усть-Каменогорске. Между 
собой сошлись спортсмены из Оскеменского эксплуатационного 
локомотивного депо, Защитинской дистанции сигнализации и 
связи, станции Оскемен-1, Оскеменского эксплуатационного 
вагонного депо, Оскеменской дистанции пути. 

Жамбыл жүк тасымалы бөлімше-
сінің кәсіподақ комитеті ұйым- 
дастырған тораптық жарыста 
теміржолшылар спорттың 4 түрі 
бойынша бақ сынасты.

иеленді, – деді спорт нұсқаушысы.
Ақыл-ойды дамытатын үстел үсті жа-

рысының 2 түрі – шахмат пен дойбыда да 
бәсеке жоғары болған. Шахматта жүлделі 
орындарды Тұрарбек Жарас (ЭЧ Сары-

Жарыстан үлкен олжамен 
оралған чемпионды филиал 
директоры Айдын Сеитбенбетов 
қабылдап, жеңісімен құттықтады. 
Кәсіподақ ұйымы жол сөмкесі 
мен спорттық форма табыс етті.

Дәурен спортқа кездейсоқ 
келмеген. Ол мектепте оқып 
жүргенінде дзюдомен айна-

ДӘУРЕН – ҚАЗАҚСТАН  ЧЕМПИОНЫ!
 «ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
«Жамбыл ЖТ бөлімшесі» 
филиалының өндірістік 
бөлім инженері Дәурен Мә-
дижан жуырда Алматыда 
өткен пауэрлифтинг пен 
парапауэрлифтингтен ел 
біріншілігінде өз салмақ 
дәрежесі бойынша Қазақстан 
чемпионы атанды. 

лысқан екен.   
– Дзюдо шапшаңдықпен қатар, 

ептілікті де талап ететін спорт 
түрі ғой. Спортзалда үздіксіз 
жаттығып, төккен терім талай 
табысқа жеткізді. Университет 
бітіргенше айналыстым. Қазақ 

күресінен де көптеген жарыстарға 
қатыстым, спартакиада, уни-
версиадаларда жеңіс тұғырына 
көтерілдім. Халықаралық аре-
наларда да олжа салдым. Спорт 
шебері атағын алдым. Ал ауыр 
атлетиканың бір түрі саналатын 
пауэрлифтингпен 2019 жылдан 
бастап айналыса бастадым, – 
дейді Дәурен Мәдижан.

Біздің кейіпкеріміз былтыр 
пауэрлифтингтен Қазақстан 
чемпионатында өз салмақ дәре-
жесінде екінші орын иеленген 
болатын. Ал биыл төрт жылдық 
тынымсыз жаттығулар жемісін 
беріп, жеңіс тұғырына көтерілді.

Дәурен Мәдижан теміржол 
саласында 2012 жылдан бастап 
жұмыс істейді. 2014 жылдан 2017 
жылға дейін Астана станциясында 

пойыз құрастырушы болса, 2017 
жылы туған жерге жақындап, 
Жамбыл бөлімшесінің Шайқорық 
станциясына ауысқан. Ал 2018 
жылдан бастап бөлімшенің өндіріс 
бөлімінде жетекші инженері. 
Биыл теміржолшылардың кәсіби 
мерекесінде филиал директо-
рының Құрмет грамотасымен 
марапатталды.    

Өндіріс бөлімі – бөлімшедегі 
міндеті ауқымды, жауапкершілігі 
жоғары бөлімдердің бірі. Барлық 
құрылымдарда өндірістің үздіксіз 
жүруін қамтамасыз ететін бөлімде 
талап та, тәртіп те қатаң. Осы 
бөлімде үдеден шығып, табан-
дылықпен еңбек етіп жүрген 
жетекші инженер жұмыстан 
тыс уақытын спорт кешенінде 
өткізеді.  

Ардақ ҮСЕЙІНОВА, Жамбыл
Суретті түсірген автор

ТОРАПТЫҚ  САЙЫСТА  ТОП  ЖАРДЫ шаған), Түймебек Досбол («ЖРС» ЖШС), 
Алмаз Байжанов (ЭЧ Тараз) иеленді. 

Шаршы тақта алдындағы бәсекеде арда-
гер-теміржолшылар да қарсыластарына дес 
берген жоқ. Дойбыдан зейнеткер Виктор 
Устинов жеңіске жетсе, Асқар Қырымбаев 
2-орыннан көрінді. Ал ВП-35 Тараз қал-
пына келтіру пойызының маманы Махат 
Байдалиев үздік үштікті түйіндеді.

Армрестлингте жүлделі орындар Тараз 
көлік оқу орталығының курсанты Жанболат 
Бопанов, Бексұлтан Әбдірахманов және 
Ақжол Әбішевке бұйырды. Жарыс жүл-
дегерлері грамоталармен, медальдармен 
және бағалы сыйлықтармен марапатталды.

Ардақ ҮСЕЙІНОВА, Жамбыл


